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I. INFORMACIÓN XERAL 
 

Denominación do título Enxeñaría Agraria 

Centro(s) onde se imparte o 

título 
Facultade de Ciencias 

Títulos interuniversitarios, 

universidade coordinadora e 

universidade(s) participante(s) 

 

Curso de implantación 2010/2011 

 

II. COORDINACIÓN 
 

Coordinación de títulos Juan Carlos Nóvoa Muñoz 

Equipo coordinador do curso 
(se procede) 

Carmen Seijo Coello (coordinadora do curso de 1º), María José Pérez Álvarez (coordinadora do curso de 2º), 

Inmaculada Franco Matilla (coordinadora do curso de 3º) e Beatriz Cancho Grande (coordinadora do curso de 4º) 

 

III. ACCIÓNS DE COORDINACIÓN 
 

As actividades de coordinación durante o curso académico 2017/2018 inclúen:  

 

3.1. Reunións 

 
3.1.1.- Reuniones entre Coordinadores de Título y Coordinadores de Curso 
Durante el curso académico 2017/2018 se han llevado a cabo tres reuniones entre coordinadores/as de los Grados y las coordinadoras de curso que 
han tenido lugar los días 04/10/2017, 18/01/2018 y 04/04/2018 (ver anexos).  
 
El objeto principal de la primera de las reuniones fue realizar un análisis sobre la dinámica en que discurrió el año académico 2016/17, así como 
revisar la planificación para el curso académico 2017/18. Adicionalmente, también se procedió a revisar las pautas o criterios existentes para la 
elección entre el alumnado de los delegados/as de cada curso/titulación, así como indicar a las coordinadoras de curso la necesidad de realizar los 
informes de coordinación, e insistir en que los delegados/as de curso realicen sus pertinentes informes. Finalmente, también se incluye como objeto 
de esta primera reunión una visión inicial de la distribución de actividades a desarrollar a lo largo del nuevo curso académico. 
Los  asistentes  a  esta  primera  reunión  han  sido  el  coordinador  de  Calidad  de  la  Facultad  de  Ciencias  (Pedro  Araujo  Nespereira),  los/as 
coordinadores/as de los Grados de Ciencia y Tecnología de los Alimentos (Sidonia Martínez Suárez), de Ingeniería Agraria (Juan Carlos Nóvoa Muñoz) 
y de Ciencias Ambientales (Elena Martínez Carballo), además de las coordinadoras de los cursos de 1º (Carmen Seijo Coello), de 2º (María José Pérez 
Álvarez), de 3º (Inmaculada Franco Matilla) y de 4º (Beatriz Cancho Grande). 
En relación con lo sucedido durante el curso 2016/2017, se revisan los informes de las materias impartidas durante el segundo cuatrimestre de ese 
curso. Se recalca la necesidad de plasmar en los citados informes las incidencias más relevantes, además de comentar cuál es la forma más operativa 
de resolver una incidencia en el sentido de ponerla en primera instancia en conocimiento de la coordinadora de curso (o de los/as coordinadores/as 
de  Grado),  antes  de  que  llegue  directamente  a  Decanto  como  sucede  frecuentemente.  También  se  acordó mantener  una  reunión  con  los/as 
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coordinadores/as de las materias que se imparten en el primer bimestre del 1º curso debido a la tardía incorporación de parte del alumnado y las 
consecuencias que ello podría tener de cara a la gestión de los grupos de prácticas y seminarios, así como del proceso de evaluación. Finalmente se 
alude a la modificación de la evaluación de los TFG, ahora mediante rúbrica, y cuyo proceso está finalizando y pendiente de aprobación en una 
comisión permanente. Esta nueva información será accesible a través de la web de la Facultad. Se aprovecha la reunión para comunicar que en 
breve se informará sobre las prácticas curriculares y extracurriculares y las novedades del TFG. Respecto del segundo punto del orden del día, las 
coordinadoras de curso informan del proceso de elección de los delegados/as de curso, se comenta nuevamente la necesidad de que los informes 
de  las materias sean  lo más detallados posible y que se promueva una mayor conexión entre coordinadores/as de materias y delegados/as de 
estudiantes.  En  esta  reunión,  ya  relacionado  con  su  último  punto  del  orden  del  día,  se  acuerda  desarrollar  dos  actividades  extraacadémicas 
financiadas por las Vicerrectoría del Campus de Ourense, estando una de ellas relacionada con la problemática de la resistencia a los antibióticos y 
otra relacionada con seguridad alimentaria. Se considera que estas temáticas son de interés para el alumnado del centro y, por ello, se encomienda 
su difusión a través de las coordinadoras de curso y de delegados/as de alumnos/as. También se comunica que habrá una jornada sobre movilidad 
del alumnado en donde se informará, por parte de la coordinadora de Movilidad del centro (Julia Carballo), de los programas existentes y de las 
posibilidades de financiación. 
 
La segunda de las reuniones, a la que asistieron las mismas personas que en el caso de la primera, consiste en un único punto del orden del día en 
relación a la planificación de los informes de coordinación de las materias impartidas en el primer cuatrimestre del curso 2017/2018. Una vez más 
se insiste en la necesidad de recopilar estos informes (tanto por parte del profesorado como del alumnado) y que sean lo más detallados posibles. 
También se comenta que, si es necesario, se realicen a tal fin las reuniones pertinentes entre coordinadoras de curso y coordinadores/as de materias. 
Finalmente se propone una nueva reunión de coordinación para evaluar  la opinión sobre  la planificación de  las materias a nivel bimestral y se 
acuerda llevar a cabo, nuevamente, una jornada de experiencias profesionales con antiguos egresados a realizar en abril de 2018.  
 
La última de  las reuniones de coordinación del curso 2017/2018  tuvo como objetivo revisar sobre  los  informes de coordinación de  las materias 
impartidas durante el primer cuatrimestre de ese curso, así como debatir sobre la organización académica (bimestres) de varias de las materias que 
se imparten en los Grados. A esta reunión asistieron las mismas personas que a las reuniones anteriores (coordinador de Calidad, coordinadores/as 
de Grado, coordinadoras de Curso) y se sumaron el Decano de la Facultad (Gil Garrote) y los/as delegados/as de curso (Lucas Lastra, Hiar Villar y 
Laura  Vázquez  como  delegados/as  de  4º  curso  de  Ciencias  Ambientales,  Ciencia  y  Tecnología  de  los  Alimentos  y  de  Ingeniería  Agraria, 
respectivamente; Andrés Pereira como delgado de 3º de Ciencia y Tecnología de los Alimentos; Martín Nóvoa y Angie Garrido como delegados de 
2º curso de Ciencias Ambientales e Ingeniería Agraria, respectivamente).  
En relación a los informes de las materias del último cuatrimestre, de ellos se extraen algunas inquietudes del alumnado como por ejemplo el acceso 
a una planta piloto (o a fincas de prácticas), y también se demanda una mayor implicación del profesorado en las prácticas. En cuanto a los informes 
del profesorado, destaca una frecuente alusión a un bajo porcentaje de asistencia a las clases presenciales (de teoría particularmente), una deficiente 
organización del  trabajo no presencial del alumnado y escasa utilización de  las  tutorías. Algunos delegados/as de curso asistentes a  la reunión 
aluden, como justificación a este hecho, al desencuentro con la metodología docente empleada. También manifiestan su temor a que los informes 
de las materias que ellos/as realicen sean públicos. Se aclara que, lo que trasciende de los informes de los/as delegados/as de curso en los informes 
de coordinación se realiza de forma anónima. Además, la cercanía del profesorado del Centro es un aspecto positivo para aclarar de forma rápida 
algunas incidencias que ocurren. La baja asistencia a las clases también se refleja en los informes del profesorado de las materias de 1º y 2º curso. 
En cuanto a la organización académica bimestral, su tratamiento en esta reunión es respuesta a los informes de acreditación de las titulaciones de 
Grado. El coordinador de Calidad (Pedro Araujo) comenta que esta distribución se mantiene desde hace años, y los/as delegados/as de 2º y 4º cursos 
de Ciencias Ambientales muestran una respuesta positiva de su funcionamiento, sin que ello sirva para descartar que alguna materia se imparta 
cuatrimestralmente. La coexistencia de materias bimestrales y cuatrimestrales (como sucede en la actualidad), también es mantenida por otros 
delegados/as de curso, aludiendo a que en algunas materias se hace compleja la asimilación de los contenidos o la adquisición de competencias en 
un único bimestre. No obstante, se recuerda que todas las materias tienen igual carga de trabajo del alumno (150 h) y es necesario que el profesorado 
ajuste los contenidos a las horas de docencia presencial. Finalmente, se mantiene que una temporalización bimestral de la mayoría de las materias 
tiene más efectos positivos que negativos sobre la organización interna y sobre la carga de trabajo del alumnado.  
 
Como conclusión a estas reuniones mantenidas entre coordinadores/as de Grado y coordinadoras de curso, comentar su pertinencia en cuanto a su 
existencia y sobre los asuntos tratados. No obstante, coincidimos los asistentes en mantener alguna reunión adicional reduciendo los periodos de 
tiempo  entre  estas,  así  como  insistir  en mejorar  la  participación  de  los  diferentes  sectores  implicados,  especialmente  los/as  delegados/as  de 
estudiantes de los diferentes cursos. También sería oportuno fomentar más reuniones entre coordinadores/as de materias y delegados/as de curso 
y también entre coordinadores/as de las materias con el profesorado involucrado en la impartición de las mismas.  
 

3.1.2.- Reuniones entre Coordinadores de Título y Coordinador de Calidad 
Han sido dos las reuniones formales mantenidas entre los/as coordinadores/as de Grado y el coordinador de Calidad (Pedro Araujo). La primera de 
ellas tuvo lugar el 06/11/2017 y su objetivo fue revisar el grado de cumplimiento de los planes de mejora del curso 2015/2016 relacionados con los 
tres Grados y Másters. A partir de esta revisión se plantearon una serie de propuestas para acordar como deberían afrontarse los planes de mejora 
para el curso 2016/2017. En general, el grado de cumplimiento de muchas de las acciones definidas en los planes de mejora es bastante satisfactoria 
y, aquellas que todavía estaban sin iniciarse se procedió a darle una preferencia en su comienzo. En la segunda reunión (22/02/2018), se debate 
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sobre las nuevas fichas de los planes de mejora y se acuerda empleare un modelo de planes de mejora similar a los utilizados previamente ya que 
contemplan, en mejor medida, las necesidades reales respecto de este asunto. 
Las actividades enmarcadas en estas reuniones suponen un paso adelante en relación con las actividades relacionadas con la Calidad del Centro.  
 

3.1.3.- Reuniones entre Coordinadores de Curso y Coordinadores de Materias 
Durante los primeros días del curso 2017/2018 tuvieron lugar varias reuniones discretas entre las coordinadoras de curso y los/as coordinadores/as 
de las materias que se imparten en cada curso, todo ello encaminado a minimizar el posible solapamiento de contenidos entre materias y reforzar 
la coordinación entre profesores/as que imparten una misma materia, por lo que se comunica a los/as coordinadores/as de las materias que se 
reúnan con los/as docentes de la misma para evitar estos hechos, y también para recordar el sistema de evaluación expuesto en la guía docente.  
Adicionalmente a estas reuniones discretas, la coordinadora de 1º curso mantuvo una reunión con los/as responsables de las materias impartidas 
durante el primer cuatrimestre que se celebró el 02/03/2018, centrada en promover la coordinación entre distintos profesores que imparten una 
misma materia, revisar la valoración de las actividades que son evaluadas en base a la asistencia y fomentar la participación del alumnado, además 
de requerirles un informe de cómo ha se ha desarrollado la materia. La mayoría de estos informes son positivos en cuanto a la coordinación de la 
materia y a  la asistencia a clase del alumnado. Como aspecto mejorable se cita  la problemática de  la  tardía  incorporación del alumnado a  las 
materias del primer bimestre, hecho pendiente de solución por el cambio de la fecha en la que se prevé realizar la segunda convocatoria de las 
pruebas de acceso a la Universidad en cursos académicos venideros, y valorar la posibilidad de reducir el número de alumnos/as por grupos en las 
sesiones de seminarios y prácticas. Ya en  julio de 2018 (10/07/2018), en otra reunión con coordinadores/as de materias que se  imparten en el 
segundo bimestre, no surgieron incidencias destacables si bien constataron un menor número de aprobados en cursos precedentes, a la vez que se 
alude a una menor asistencia del alumnado a las clases presenciales. También se aprovechó la reunión para elaborar el calendario de las prácticas 
de las materias de 1º curso para el año académico 2018/2019.  
Respecto de los cursos de 2º, se solicitó mediante correo electrónico a los/as profesores/as responsables de las materias impartidas en el primer 
cuatrimestre el informe correspondiente. Se comenta que sólo se recibieron informes de algunas materias, siendo la asistencia a clase del alumnado 
variable dependiendo de  la materia. Aparte de  la  solicitud de estos  informes, durante este  cuatrimestre  la  coordinadora de  2º  curso mantuvo 
comunicación  permanente  con  el  profesorado  para  dar  solución  a  las  sugerencias  llegadas  tanto  desde  el  alumnado  como  desde  la  propia 
coordinadora.  Ya  finalizando el  curso académico 2017/2018  (16/07/2018)  se mantuvieron varias  reuniones  con  los/as  coordinadores/as de  las 
materias de 2º curso de los tres Grados para preparar el calendario de prácticas de estas materias de cara al curso 2018/2019. 
En 3º curso,  la coordinadora también solicitó  los  informes pertinentes de  las materias que se  imparten durante el primer cuatrimestre a  los/as 
profesores/as responsables. Dichos informes, que por primera vez presentan un formato común para todos los cursos por iniciativa de todas las 
coordinadoras de curso, coinciden en apuntar una buena asistencia del alumnado a las clases presenciales y una adecuada participación en las 
mismas, mientras que la asistencia a las tutorías es variable si bien suele ser más frecuente en fechas próximas a los exámenes. A pesar de ello, en 
las materias impartidas en este cuatrimestre no se recogieron incidencias reseñables. En cuanto a la actividad del segundo cuatrimestre, la respuesta 
al requerimiento de los informes sobre el discurrir de las materias fue algo mejor que en el cuatrimestre precedente, aunque tampoco trascendieron 
incidencias dignas de ser mencionadas. Finalmente, y con motivo elaborar el calendario de prácticas del curso 2018/2019, se convocó una reunión 
(17/07/2018) con los/as coordinadores/as de las materias que se imparten durante el curso de 3º, si bien esta se pospuso para inicios de septiembre 
de ese mismo año 2018 sin que ello repercutiese en la organización académica.  
El 28/02/2018 tuvo  lugar una reunión, convocada por  la coordinadora de 4º curso, a  la que se citaron  los/as profesores/as de materias que se 
imparten  en  este  curso  para  tratar  diferentes  asuntos  relacionados  tanto  con  las  titulaciones  como  los  conocimientos  base  del  alumnado,  su 
capacidad organizativa,  la  idoneidad de  las encuestas de valoración docente procedente de alumnado que no asiste a clases o  la organización 
temporal de algunas materias. Además de esta reunión, la coordinadora de 4º curso también requirió al profesorado responsable de las materias 
que se impartían durante el primer cuatrimestre los preceptivos informes sobre el desarrollo de las mismas. Al igual que en otros cursos, se señala 
una asistencia a clases de teoría bastante aceptable pero mejorable en el caso de algunas materias, una participación reducida, escasa demanda 
de las tutorías que se restringe a los días previos a los exámenes. Los procesos de evaluación de estas materias se llevaron adelante sin ninguna 
incidencia.  
Al  finalizar  el  segundo  cuatrimestre  del  curso  académico  2017/2018,  la  coordinadora  de  4º  curso  solicitó  los  correspondientes  informes  al 
profesorado que impartió clases en este periodo. Los citados informes recogen una aceptable asistencia y participación del alumnado a las clases 
de teoría (aunque se cita baja asistencia a alguna materia), buena asistencia a las actividades prácticas y una adecuada utilización de las tutorías 
(con excepciones),  sin que apenas haya que señalar  incidencias en cuanto a  la evaluación, aunque en el  caso de una materia observaron unos 
resultados peores que años anteriores. Ya para finalizar, la coordinadora de 4º curso convocó una reunión (19/07/2018) con los/as coordinadores/as 
de las materias de 4º para preparar el calendario de prácticas del siguiente curso académico.  
La  visión  general  de  las  reuniones  entre  coordinadoras  de  curso  y  coordinadores/as  de materias  han  sido muy  satisfactorias  y  se  destaca  la 
disponibilidad de los/as responsables de las materias para tratar de resolver las incidencias que pudiese haber.  
 

3.1.4.- Reuniones entre Coordinadores de Curso y Alumnos/as y Delegados/as de Curso 
En el caso de los/as estudiantes de 1º curso, se mantuvo una reunión con los delegados/as de 1º curso de las tres titulaciones el 15/03/2018 con 
objeto de conocer su parecer en cuanto al desarrollo de las materias que se impartieron durante el primer cuatrimestre de ese curso. De forma 
similar, el 21/06/2018 tuvo lugar una nueva reunión con los delegados/as de 1º curso para evaluar el desarrollo del curso. La respuesta de los/as 
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estudiantes ha sido muy positiva y únicamente constatan que la baja tasa de asistencia era atribuida a una falta de organización entre las actividades 
académicas y las de ocio, siendo conscientes del efecto perjudicial que esto tenía en su rendimiento.  
En cuanto al curso de 2º, tuvo lugar una reunión inicial de carácter informativo para conocer a los delegados/as de 2º y quedar pendientes de sus 
comentarios. En este sentido, se les requirió a los delegados/as un informe de las materias impartidas en el primer cuatrimestre en donde, para 
algunas materias, se pone en cuestión la  idoneidad de su impartición con carácter bimestral al tiempo que se felicita a algún profesor/a por su 
docencia. Este tipo de informes, tanto a profesorado responsable de materias como a los/as delegados/as, también fue solicitado en relación con 
las materias del segundo cuatrimestre sin que trascendiese nada relevante que mencionar, más allá de una cierta pasividad que el profesorado 
indica sobre el alumnado en relación con la asistencia a clase o de ciertos comportamientos no acordes con su edad, mientras que el alumnado 
critica en algunos casos las metodologías docentes empleadas.  
Aunque la comunicación con los/as delegados/as de los cursos de 3º fue continua a lo largo del cuatrimestre, al finalizar este la coordinadora de 3º 
mantuvo una reunión con los/as delegados/as de los tres Grados en las que se dejó patente la ausencia de incidencias en la organización de las 
materias, y las felicitaciones a una profesora por la organización y desarrollo de la materia que impartía. En relación con el segundo cuatrimestre, 
se siguió manteniendo una comunicación fluida con los delegados/as de 3º, a los que también se les solicitó el informe sobre esta segunda parte del 
año  académico.  En  este  caso,  únicamente  transcienden  algunas  incidencias  en  una  de  las  materias  pero  que  pudieron  ser  resueltas 
satisfactoriamente en un muy corto periodo de tiempo.  
La coordinadora de los cursos de 4º de los tres Grados mantuvo una reunión inicial (20/10/2017) con los delegados/as de estudiantes de cada curso 
y Grado con objeto de presentarse ella misma y abrir un canal de comunicación durante todo el curso. Así, al finalizar el primer bimestre indicaron 
algún problema con una materia en la que el procedimiento de contratación por parte de la UVIGO se ralentizó en exceso, llevando a perder parte 
de la cara docente de la misma, mientras que en otro caso las prácticas supusieron un desplazamiento del alumnado que conllevaba un coste que 
debieron asumir adicionalmente a la matrícula. Una nueva reunión con los/as delegados/as de 4º curso tuvo lugar el 07/02/2018, en este caso para 
valorar el funcionamiento del primer cuatrimestre del curso académico. Los informes elaborados por los/as delegados/as al respecto remarcan la 
idoneidad de disponer de una planta piloto o una finca de prácticas para complementar su formación en el caso de los Grados de Ingeniería Agraria 
y en Ciencia y Tecnología de los Alimentos. En cuanto al 4º curso de Ciencias Ambientales, como ya se comentó previamente, se alude a que el 
profesorado de Auditoría y Gestión Ambiental no se pudo incorporar hasta bien iniciado el bimestre y también se comenta alguna incidencia en las 
materias de Biodiversidad y Bioclimatología.  
Como en años anteriores, es de destacar el buen ambiente que en todo momento caracterizó las reuniones entre las coordinadoras de curso y los/as 
delegados/as de curso, siendo también consideradas estas reuniones como fructíferas.  
 

3.2. Outras accións de coordinación desenvolvidas 
Al inicio del curso académico 2017/18, se realizó un acto de presentación del alumnado nuevo (1º curso) en el que participó la coordinadora de 1º 
curso de  todos  los Grados que  se  imparten en  la  Facultad de Ciencias. Durante este acto,  la  coordinadora puso en antecedentes a  los nuevos 
estudiantes  en  relación  con  las  actividades  académicas,  la  localización  de  los  espacios  en  los  que  se  imparten  las  diferentes materias  (aulas, 
laboratorios), servicios a disposición de los/as estudiantes (biblioteca, sala de estudio/lectura, sala de ordenadores…), los medios de información 
(tablones de anuncios y página web) en los que se exponen horarios de prácticas, horarios de exámenes, convocatorias de becas, información sobre 
movilidad estudiantil, conferencias y jornadas de interés, etc, y se realiza una breve introducción al uso de la plataforma de teledocencia y cuáles 
son sus principales funciones,  la organización de  los grupos B  (seminarios) y C (prácticas). También se comenta  la necesidad de elegir,  lo antes 
posible, un/a delegado/a de curso para mantener un contacto directo y fluido con el profesorado y la coordinadora de 1º durante todo el curso. 
 
Además, especialmente para estudiantes de 3º y 4º curso de los diferentes Grados, la Coordinadora del curso de 4º y de la Coordinadora de Prácticas 
del centro (Raquel Rial) organizaron una reunión informativa (10/10/2017) para tratar el Reglamento de la Facultad de Ciencias para la realización 
del TFG llamando la atención sobre el cambio en el sistema de evaluación, que pasaría a ser en base a rúbricas. También se informó sobre las normas 
existentes para la realización de prácticas curriculares y extra‐curriculares, además de abrir una ronda de dudas y preguntas por parte del alumnado 
que se resolvieron en  la propia reunión. La reunión también sirvió como presentación de  las coordinadoras de 3º y 4º curso de  los tres Grados. 
Adicionalmente, el 18/10/2018 tuvo lugar una charla informativa (a cargo de la responsable de Movilidad de la Facultad de Ciencias, Julia Carballo) 
destinada a estudiantes de 2º, 3º y 4º curso. Los objetivos de esta sesión informativa fue orientar a los/as estudiantes sobre las diferentes opciones 
de movilidad y animarles a participar en ellas, poniendo en valor la misma como una experiencia personal y académica muy bien valorada entre 
los/as alumnos/as que las han disfrutado.  
Aparte de las citadas anteriormente, no se han realizado reuniones formales adicionales en la medida que, en respuesta a circunstancias puntuales, 
hubo reuniones discretas entre diferentes colectivos implicados (coordinadores/as, profesorado, delegados/as de alumnos/as) para darles solución. 
Así, por ejemplo, las coordinadoras de curso se reunieron para confeccionar un modelo homogéneo de informe para enviar a los/as coordinadores/as 
de materias y que plasmasen en él su parecer del discurrir de las materias que se imparten a lo largo del curso académico. También, a petición de la 
coordinadora de 4º  curso,  tuvo  lugar una  reunión a  la que asistieron  varios profesores/as de 3º  y 4º  cursos en donde,  entre otras  cuestiones, 
mostraron su preocupación por la baja asistencia del alumnado a las clases de teoría en varias materias. 
Ya durante el segundo cuatrimestre del curso 2017/2018, se organizó en la Facultad de Ciencias una mesa redonda en la que egresados/as de los 
tres Grados expusieron su experiencia de acceso al mercado laboral, tanto por cuenta propia como a través de empresas, asesorando al alumnado 
en cuanto a qué pautas o acciones sería oportuno llevar a cabo para complementar su formación y poder acceder al mercado de trabajo con mayores 
garantías de éxito. Los destinatarios de esta actividad han sido estudiantes de 3º y 4º curso, aunque la actividad estaba abierta a alumnado de otros 
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cursos. La buena aceptación del alumnado de esta actividad ha llevado al Equipo Decanal a incluirla como una de las actividades fijas que se realizan 
en la Facultad anualmente.  

 

IV. CONCLUSIÓNS 
 

Las reuniones y actividades de coordinación desarrolladas durante el curso 2017/2018 ha sido bastante satisfactorias y 

deben considerase de gran utilidad para el devenir de la actividad académica del Centro. La existencia de coordinación 

vertical y horizontal, donde aúnan esfuerzos los/as coordinadores/as de Grado, coordinadoras de curso y coordinadores/as 

de materias, contribuye a la efectividad de las reuniones y de las conclusiones y experiencias que de ellas se extraen. 

También es relevante fortalecer la participación del alumnado, a través de los/as delegados/as de curso, en cuanto a lo 

enriquecedor de sus perspectivas. Este aspecto, junto al proporcionado por el profesorado, contribuye a obtener una 

visión del desarrollo de las actividades académicas más integradora que beneficia la calidad de la docencia impartida en 

la Facultad de Ciencias. A pesar de ello, es necesario seguir insistiendo en mejorar la participación de todos los sectores 

implicados con la finalidad de mejorar, aún más, la coordinación en las enseñanzas a impartir. 

 

V. ANEXOS 
 
Para completar a información, poderanse achegar actas, guías ou documentos relativos á coordinación realizada 
no curso académico. 
 
Data: 27/02/2019 

Responsable do título: Juan Carlos Nóvoa Muñoz 

Sinatura: 
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Informe de Accións de Coordinación 

CURSO CUADRIMESTRE GRADO 

2017/2018 
(1 º )

1º 
Ciencia e Tecnoloxía dos Alimentos 
Enxeñería Agraria 
Ciencias Ambientais 
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I. COORDINACIÓN

Coordinación de títulos Sidonia Martínez (CyTA), Juan Carlos Nóvoa (EA) y Elena Martínez (CA) 

Equipo coordinador do curso 
M. Carmen Seijo Coello

II. ACCIÓNS DE COORDINACIÓN

2.1. Reunións 

1) Benvida e presentación da figura de coordinadora

 Obxecto: Presentar as funcións a desenvolver pola coordinadora de curso 

Destinatarios: Estudantes 1º curso 

Esta primeira actividade desenvolveuse para dar a benvida aos novos estudantes das tres titulacións e para proporcionar 
información básica sobre a función da coordinación de curso. Tivo lugar na aula onde se imparte o primeiro curso (B5) 
o día 5 de setembro de 2017.

2) Presentación do calendario de prácticas do segundo bimestre.

 Obxecto: Explicar a organización das actividades prácticas do segundo bimestre 

Destinatarios: Estudantes 1º curso 

Dado que durante o segundo bimestre do curso se imparte tres materias con carga docente de actividades prácticas 
(Horas C), é preciso compatibilizar os distintos grupos de prácticas coas respectivas materias. Neste sentido esta reunión, 
celebrada na aula o día 30 de outubro de 2017, tivo por obxecto detallar a organización do calendario de prácticas aos 
estudantes. E unha actividade necesaria para que os alumnos coñezan e entendan a importancia de respectar a quenda 
de prácticas que lle corresponde. 

3) Avaliación primeiro cuadrimestre curso 17/18

Obxecto: Valoración desenvolvemento cuadrimestre e elaboración de informe 

Destinatarios: Profesorado coordinador das materias do 1º cuadrimestre 

Co obxecto de coñecer a opinión do profesorado sobre como se desenvolveu a docencia no primeiro cuadrimestre, 
convocouse mediante un correo electrónico de data 2 de marzo de 2018 aos profesores coordinadores das materias de 
Matemáticas, Xeoloxía, Física, Química e Bioloxía. Os asuntos a tratar foron os seguintes:  
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- Coordinación entre os distintos profesores da materia
- Valoración das actividades académicas que corresponden a materia e en particular da asistencia e

participación do alumnado
- Opcións de mellora
- Incidencias, conflitos ou outros aspectos destacables.

Ademais solicitouse que o profesorado implicado remita un breve informe sobre os aspectos arriba sinalados. A 
convocatoria e os informes enviados polo profesorado figuran como anexo a este documento.  

4) Avaliación primeiro cuadrimestre curso 17/18

Obxecto: Valoración desenvolvemento cuadrimestre e elaboración de informe 

Destinatarios: Delegados do 1º curso de cada titulación 

Para coñecer a opinión dos estudantes do primeiro curso sobre como se desenvolveu este primeiro cuadrimestre, 
convocouse a unha reunión aos delegados de Ciencias Ambientais, Enxeñería Agraria e Ciencia e Tecnoloxía dos 
alimentos. Esta reunión celebrouse finalmente o día 15 de marzo de 2018. 

2.2. Outras accións de coordinación desenvolvidas 

Entre outras accións de coordinación puntuais cos estudantes, cabe destacar a adaptación do calendario de seminarios 

do segundo bimestre, co obxectivo de que todos os grupos poidan dispoñer do mesmo número de horas lectivas. Esta 

adaptación ben motivada pola existencia de días festivos neste período. Axúntase calendario modificado.  

Ademais procedeuse a nomear os delegados de curso para cada unha das titulacións. Quedando elixidos os seguintes: 

TITULACIÓN NOME 
EA Rocío González Feijoo 
CyTA Pablo Respino Vilar 
CCAA Vázquez González Cesar 
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III. CONCLUSIÓNS

En xeral o cuadrimestre o que se refire este informe desenvolveuse con normalidade e sen incidentes a destacar. 

En canto a valoración académica do profesorado cabe resaltar que, en xeral, o profesorado destaca unha boa 
participación dos estudantes nas actividades académicas e bo ambiente docente.  
Entre os inconvenientes mencionados polo profesorado destaca o feito de que o período de matrícula finaliza xa entrado 
o curso académico. Como consecuencia, algúns estudantes matricúlanse xa avanzadas as materias do primeiro bimestre.
Outro aspecto a mellorar é o relativo o elevado número de alumnos que integran os grupos de seminarios e de prácticas.

Os delegados dos estudantes manifestaron que non houbo incidencias a resaltar nas actividades académicas deste 
primeiro cuadrimestre. 

Data: 16 de marzo de 2018 
Sinatura: 

M. Carmen Seijo Coello

IV. ANEXOS
Convocatoria e informes avaliación profesorado
Convocatoria de reunión con delegados de curso
Horario de seminarios
Horario de prácticas



De: M. Carmen Seijo
A: "Bioloxía"; "Física"; "Matemáticas"; "Química"; "Xeoloxía"
Asunto: Coordinación curso, informe 1 cuadrimestre
Fecha: viernes, 02 de marzo de 2018 12:04:14

Bos días,
 
Dentro das actividades de coordinación de curso, está a realización dun informe que recolla os
aspectos de carácter académico do desenvolvemento de cada cuadrimestre. Por este motivo vos
solicito que, por favor, realicedes unha valoración de como foi o funcionamento da vosa materia.
A modo orientativo, a información que é interesante incluír é a seguinte:
-              Se a materia foi impartida por varios docentes, como se coordinaron as distintas
actividades (Horas A, B e C), segundo os casos
-              Valoración da asistencia e participación dos estudantes
-              Aspectos que considerades poden ser mellorables
-              Incidencias, conflitos ou calquera outra cuestión que consideredes oportuna
Os vosos comentarios serán incorporados como anexo ao meu informe de coordinación, xa que
así no lo solicitan para o sistema de xestión da calidade.
Moitas gracias pola vosa participación e un saúdo,
 
Carmen Seijo
 
 

mailto:mcoello@uvigo.es
mailto:tovar@uvigo.es
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De: esnaola@uvigo.es
A: M. Carmen Seijo
Asunto: Re: Coordinación curso, informe 1 cuadrimestre
Fecha: viernes, 02 de marzo de 2018 12:45:56

Estimada amiga y compañera:

En la materia de Matemáticas hubo un funcionamiento que podemos calificar de normal. 

Hubo solo un docente en la materia y no hubo incidencias o conflictos.

Los alumnos en mi opinión se muestran mas interesados en las clases prácticas que en las 
teóricas. 

Lo mas destacable, y no esta en nuestras manos, es la matriculación tardía de un gran 
número de estudiantes de la materia. Este año muchos de ellos no pudieron asistir a las 
clases por haber finalizado ya la materia. El problema se palió realizando un examen con 
posteridad a los exámenes del segundo bimestre. Este problema según parece se resolverá 
en el curso 2020/21.  

Un saludo cordial,

Elías Berriochoa Esnaola 
Departamento de Matemática Aplicada I
Facultad de Ciencias de Ourense
Universidad de Vigo
Tf.: 988 387216
Email: esnaola@uvigo.es

mailto:mcoello@uvigo.es
mailto:sidonia@uvigo.es


INFORME DEL DESARROLLO DE LA MATERIA “QUÍMICA”  

CUATRIMESTRE: 1º 

Curso: 2017-18 

La materia fue impartida por tres docentes: Nuria Vila Romeu (coordinadora) encargada del 
Gupo A y de los grupos B; y Moises Pérez y Gonzalo Astray que impartieron docencia en los 
grupos C. 

Aproximadamente el 70 % de los alumnos no repetidores asistieron a las clases de forma regular. 
La participación en los grupos C ha sido de prácticamente el 100 %. 

Las actividades propuestas han sido realizadas por casi la totalidad del alumnado. La 
participación de los estudiantes en el aula ha sido aceptable y el ambiente docente durante el 
curso bueno. 

 



De: Clara Asunción Tovar Rodríguez
A: M. Carmen Seijo
Asunto: Re: Coordinación curso, informe 1 cuadrimestre
Fecha: viernes, 02 de marzo de 2018 13:12:37

Informe coordinación  de Física. Profesora coordinadora Clara Asunción Tovar

Aspectos a considerar: 

- Coordinación: 
Intentase coordinar da mellor maneira posible, tendo en conta o elevado número de alumnos 
para prácticas, e o reducido tempo dispoñible no bimestre. Sobre todo, considerando que as 
tres materias levan asociadas prácticas de laboratorio. Eso dificulta   que se poidan facer as 
prácticas de Física do mellor xeito posible, esto é, despois de dar a materia correspondente. 
As horas A e B foron dadas pola mesma profesora, o que facilita o seguimento persoal de cada 
alumno, tendo en conta a gran diversidade de circunstancias individuais en relacion cos 
coñecementos previos de Matemáticas, necesarios para o correcto seguemento da Física.

- Asistencia e participación dos estudantes: 
Este ano, a valoracion é positiva, xa que eles de forma autónoma e libremente, ian 
distribuindo o seu traballo, en relación cos exercicios e problemas propostos, que non foron 
resoltos completamente nas horas de Aula (B). Deste xeito as horas de titoría foron de gran 
axuda e boa concurrencia por parte dos alumnos. Así en bastantes ocasións, tiven os 
seminarios cheos de alumnos, sendo preciso emplazalos para outros días con fin de rematar 
adecuadamente as tarefas propostas para cada un.

- Aspectos que considerades poden ser mellorables: 
O numero de alumnos/grupo, debería reducirse, tanto nas horas B como nas C.

- Incidencias, conflitos ou calquera outra cuestión que consideredes oportuna. 
Ningún confito, a docencia desenvolveuse nun ambiente cordial, de confianza, e respeto muto 
(entre os alumnnos e cos diversos profesores).
 

 Un abrazo

Clara Tovar

mailto:mcoello@uvigo.es


Informe sobre o desenvolvemento da docencia 

 

Curso académico: 2017/2018 

Materia: Bioloxía 

Período lectivo: 2º bimestre/ 1º cuatrimestre 

Coordinadora da materia: M. Carmen Seijo Coello 

Profesorado: María Fernández González, M. Pilar de Sá Otero, M. Carmen Seijo Coello 

Número de alumnos matriculados:  

Ciencias Ambientais: 51 

Ciencia e Tecnoloxía dos Alimentos: 33 

Enxeñería Agraria: 22 

 

Resultado da avaliación (Convocatoria de xaneiro): 

                    

 

 
Comentarios: 

A materia impartiuse entre tres profesoras segundo o seguinte acordo: 

Horas A:  

María Fernández- Temas 1, 2, 3 e 4 

M. Carmen Seijo – Temas 5 a 15 

Horas B:  

Pilar de Sa Otero: Seminario 1 (grupos 2, 3, 4), Seminario 4 ( grupos 1, 2, 3), Seminario 
5 (grupos 1, 3, 4) 

Ciencias Ambientais
NP 4
S 25
A 21
N 1
SOB 0
MH 0

NP 4
S 16
A 11
N 0
SOB 0
MH 2

Ciencia e Tecnoloxía dos Alimentos

Enxeñería Agraria
NP 6
S 11
A 4
N 1
SOB 0
MH 0



De: M. Carmen Seijo
A: rocio14_verin@hotmail.com; prespinov@gmail.com; cesarinhov@gmail.com
Cc: "Bioloxía"
Asunto: Consulta coordinación actividades académicas
Fecha: martes, 06 de marzo de 2018 16:17:18

Bos días,
 
Me gustaría manter unha conversa con vos como coordinadores de curso, para falar de aspectos
que consideredes de interese para mellora das actividades académicas. Por este motivo
agradecería que me dixerades cando vos ben mellor.
En principio podo calquera día menos o luns antes das 12h.
 
Un saludo,
              
 
M. Carmen Seijo Coello
Departamento de Biología Vegetal y Ciencias del Suelo
Facultad de Ciencias
Universidad de Vigo
Campus As Lagoas, 32004 Ourense
España
Telf. +34 988387057
 

mailto:rocio14_verin@hotmail.com
mailto:prespinov@gmail.com
mailto:cesarinhov@gmail.com
mailto:mcoello@uvigo.es


María Fernández- Seminario 2 (grupos 1, 2, 3, 4), Seminario 2 (segunda parte) ( grupos 
1, 2, 3. 4), Seminario 1 (grupo 1) 

M. Carmen Seijo – Seminario 3 (grupos 1, 2 3, 4), seminario 4 (grupo 4), seminario 5 
(grupo 2).  

Horas C:  

Pilar de Sa Otero: práctica 4 (grupos 1, 2, 3, 4, 5) 

María Fernández- práctica 1 (grupos 1, 2, 3, 4, 5), práctica 2 (grupos, 2, 3. 4), práctica 3 
(grupo 2) 

M. Carmen Seijo – práctica 2 (grupos 1, 5), Práctica 3 ( grupo 1, 3, 4, 5) 

A docencia desenvolveuse con normalidade e sen incidencias que resaltar.  

En canto a asistencia é de destacar que aproximadamente o 40% do alumnado no asiste 
con regularidade ás horas A, mentres que a asistencia ás horas B e C rolda o 85%. 

 

Ourense, 19 de febreiro de 2018 

     M. Carmen Seijo Coello 

      



4 - Comezo das 
clases

5 6 7 8

11 12 13 14 15

18 19 20 21 22

25 26 27 28 29

2- oct         
Xeoloxía 

3              
Xeoloxía

4               
(saída Xeoloxía)

5 6

9                               
Xeoloxía

10                              
Xeoloxía

11                               
(saída Xeoloxía)

12 - Fiesta Nacional 

de España
13

16 17 18 19 20
Matématicas Matématicas Matématicas Matématicas Matématicas

23 24 25 26 27

30 31 1- Noviembre           2 3
F1, F2 F1, F2 F1, F2

6 7 8 9 10
F1, F2/ Q5/B4 F1, F2/ Q5/B3 F3, F4/ Q5/B2 F3, F4/ Q5/B1 F3, F4/B5

14 16 17
F3, F4/B5 F3, F4/B1

20 21 22 23 24
F5 /Q1/B2 F5 /Q1/B3 F5 /Q1/B4 F5 /Q1/B2 F5 

27 28 29 30 1- diciembre
Q2/B3 Q2/B4 Q2/B5 Q2/B1

4 5 7

11 12 13 14 15
Q3/B5 Q3/B2 Q3/B1 Q3/B4 B3

18 19 20 21 22
Q4 Q4 Q4 Q4

25 26 27 28 29

1 - xaneiro 2 3 4 5

8 9 10 11 12

15 16 17 18 19

Día NON Lectivo  Inicio de mes Período Exames

Actividade Materia Horario inicio
Prácticas Xeoloxía 16H.

Prácticas Física 17H. 
Prácticas Química 16 H.
Prácticas Bioloxía 16 H.

Reforzo Educativo
Traballos aula Química
Traballos aula Bioloxía

PRESENTACIÓN 1º GRADOS                 CURSO 2017-18                                                                               

CALENDARIO - 1er CUATRIMESTRE Curso 2017-18

1º CUATRIMESTRE - 1º BIMESTRE

LUNS MARTES MERCORES XOVES VENRES

Luns 4 de setembro ás 11:00

15 -  san Alberto 
Magno

13-                    San 
Martiño

8-           
Inmaculada

6-        
Constitución

1º CUATRIMESTRE - 2º BIMESTRE

LUNS MARTES MERCORES XOVES VENRES

Data límite 21/12/2017
Data límite 11/12/2017

Matemáticas

Laboratorio
Xeoloxía

Aulas informática A, B e Laboratorios 7,8 (en 
función do grupo)

Química
Bioloxía Vexetal



30 31 1- Noviembre   2 3
F1/Q2/B3 F2/Q3/B4 F3/Q4/B1 F4/Q1/B2

6 7 8 9 10
F1/Q2/B3 F2/Q3/B4 F3/Q4/B1 F4/Q1/B2

13-   San Martiño 14 15 16 17
F1/Q2/B3 F2/Q3/B4 F3/Q4/B1

20 21 22 23 24
F4/Q1/B2 F1/Q2/B3 F2/Q3/B4 F3/Q4/B1

27 28 29 30 1- diciembre
F4/Q1/B2 F1/Q2/B3 F2/Q3/B4 F3/Q4/B1

4 5 6-        7 8-           
F4/Q1/B2 F1/Q2/B3

11 12 13 14 15
F2/Q3/B4 F3/Q4/B1 F4/Q1/B2 F1/Q2/B3

18 19 20 21 22
F2/Q3/B4 F3/Q4/B1 F4/Q1/B2

25 26 27 28 29
1 - xaneiro 2 3 4 5

8 9 10 11 12

15 16 17 18 19
Día NON Lectivo  Inicio de mes Período Exames

B.5
Seminarios Química (grupos Q) B.4
Seminarios  Bioloxía (Grupos B) 1.5

Seminarios Física (grupos F)

1º CUATRIMESTRE - 2º BIMESTRE
LUNS MARTES MERCORES XOVES VENRES
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Informe de Accións de Coordinación 

 
 

CURSO CUADRIMESTRE GRADO 

1 º 2 º 
Ciencia e Tecnoloxía dos Alimentos 
Enxeñería Agraria 
Ciencias Ambientais 
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Alumnado, Docencia  
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I. COORDINACIÓN 
 

Coordinación de títulos Sidonia Martínez (CTA), Juan Carlos Nóvoa (EA) y Elena Martínez (CA) 

Equipo coordinador do curso 
M. Carmen Seijo Coello 

 

II. ACCIÓNS DE COORDINACIÓN 
 
2.1. Reunións 
 
1) Reunión con delegados de curso 

 Obxecto: valoración do desenvolvemento do curso académico e opcións de mellora 

Destinatarios: Representantes de estudantes de cada titulación (Delegados de curso) 

A reunión tivo lugar o día 21 de xuño de 2018 cos tres delegados de curso. Rocio González Feijoo, delegada de 
Enxeñería Agraria, Pablo Respino Villar, delegado de Ciencia e Tecnoloxía dos Alimentos e César Vázquez González, 
delegado de Ciencias Ambientais. Os temas tratados durante a reunión estiveron relacionados con aspectos co 
desenvolvemento da docencia durante o curso. Os tres representantes coincidiron en sinalar que non existiron problemas 
salientables relacionados con aspectos de coordinación. Os delegados manifestaron que, en xeral, eles e os seus 
compañeiros están satisfeitos co desenvolvemento da docencia e que puideron realizar as súas actividades académicas 
con normalidade. Entre os temas que se trataron é de mencionar a falta de asistencia pola súa parte ás clases de teoría. 
En relación a esta cuestión, manifestan que varias circunstancias xustifican este feito. En primeiro lugar a atribúen a 
que moitos dos estudantes viven por primeira vez fora do ámbito familiar o que afecta a organización de cada estudante 
con respecto as actividades académicas e de ocio. Os estudantes coinciden en que especialmente no primeiro 
cuadrimestre, isto afecta ao seu rendemento.  

En canto a opcións de mellora sinalan que a proxección na aula B5 é de mala calidade polo que debería contemplarse a 
súa mellora. En canto a asignación de espazos mencionan que sería máis axeitado, de ser posible, que as materias se 
impartisen nas mesmas aulas.  

Outra cuestión que mencionan é o interese dalgúns estudantes de poder cursar dobre grado de CYTA e EA.  

2) Reunión con profesorado de 2º cuadrimestre 

 Obxecto: valoración do desenvolvemento do 2º cuadrimestre e opcións de mellora 

Destinatarios: Profesorado de 2º cuadrimestre 

Co obxecto de coñecer a opinión do profesorado sobre como se desenvolveu a docencia no segundo cuadrimestre, tivo 
lugar unha reunión o día 10 de xullo de 2018. Durante a reunión o profesorado manifestou que non se presentaron 
incidencias a destacar, pero que o número de aprobados por materia e baixo incluso en comparación con outros cursos 
académicos. Destacan que moitos dos estudantes non asisten con regularidade as clases presenciais. A profesora de 
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Ampliación de matemáticas indica que no caso da súa materia a docencia debería repartirse no cuadrimestre en lugar 
de concentrarse nun bimestre, considerando que isto melloraría os resultados dos estudantes. Tamén manifesta que o 
exame da súa materia coincide con exames de segundo curso e, dado o número de suspensos, sería recomendable evitar 
estas coincidencias. Outra cuestión que afecta ao desenvolvemento das actividades académicas e a utilización dos 
móbiles, polo que a profesora Conchi Pérez solicita que se informe aos estudantes ao inicio do curso académico que 
fagan un uso responsable deles dentro das aulas.  

Nesa reunión tratouse o tema do calendario de prácticas para o vindeiro curso académico, acordando pospoñer a 
elaboración do calendario de prácticas e actividades, ata que se adapte o calendario da facultade a nova proposta de 
calendario oficial.  

 
2.2. Outras accións de coordinación desenvolvidas 
 

- Elaboración de calendario de prácticas e actividades para o curso 2018/2019 
 
O calendario de prácticas e actividades de especial dedicación para o curso 2018/2019 axúntase en anexo. 
 
 
 
 

III. CONCLUSIÓNS 
 
En xeral o cuadrimestre o que se refire este informe desenvolveuse con normalidade e sen incidentes a destacar. 
 
En canto a valoración académica, o profesorado destaca a falta de participación dos estudantes nas actividades 
académicas presenciais. 
 
 
 

Data: 24 de xullo de 2018 
Sinatura: 

 
 

 

M. Carmen Seijo Coello 



3 4 5 6
7 - presentación 

1º

10 11 12 13 14

17 18 19 20 21

24 25 26 27 28

1- outubro 2 3 4 5
Xeoloxía Xeoloxía saída Xeoloxía

8 9 10 11
Xeoloxía Xeoloxía saída Xeoloxía

15 16 17 18 19
Matemáticas Matemáticas Matemáticas Matemáticas Matemáticas

22 23 24 25 26

29 30 31 1- Novembro           
Todos os Santos

2 - ponte

5 6 7 - recuperación 8 9
B1 B2

13 14 15
F1,F2/B3 F1,F2/B4 F1,F2/B5

19 20 21 22 23
Q5/F1,F2/B3 Q5/F1,F2/B4 Q5/F3,F4/B1 Q5/F3,F4/B2 Q2/F3,F4/B5

26 27 28 29 30
Q2/F3,F4/B1 Q2/F3,F4/B5 Q2/F5/B3 Q1/F5/B4 Q1/F5/B2

3- nadal 4 5 - rec 7 dic
Q1/F5 Q1/F5 Q1

10 11 12 13 14
Q3/B1 Q3/B2 Q3/B4 Q3/B5 B3

17 18 19 20
Q4 Q4 Q4 Q4

24 25 26 27 28

31 1 - Xaneiro 2 3 4

7 8 9 10 11

14 15 16 17 18

Día NON Lectivo Día lectivo Período Exames

Actividade Materia Horario inicio

Prácticas Xeoloxía 16H.

Prácticas Física 16H. 

Prácticas Química 16 H.

Prácticas Bioloxía 16 H.

Reforzo Educativo

Traballos aula Química

Traballos aula Bioloxía

21

12 - Fiesta Nacional 

de España

12-                    San 
Martiño

16 -               San 
Alberto Magno

6-        
Constitución

7 - ponte

1º CUATRIMESTRE - 2º BIMESTRE
LUNS MARTES MERCORES XOVES VENRES

Data límite 20/12/2017

Data límite 5/12/2017

Matemáticas

Laboratorio

Xeoloxía
Aulas informática B1, B2 e Laboratorios 7,8 

(Esc. Aeroespacial)

Química

Bioloxía Vexetal

PRESENTACIÓN 1º GRADOS                 CURSO 2018-19                                                                               
Venres 7 de setembro ás 11:00

CALENDARIO - 1er CUATRIMESTRE Curso 2018-19

1º CUATRIMESTRE - 1º BIMESTRE
LUNS MARTES MERCORES XOVES VENRES



21- xaneiro 22 23 24 25

28                   
Sto. Tomás de Aquino

29 30 31 1- febreiro

4 5 6 7 8

11 12 13 14 15

18 19 20 21 22

25 26 27 28 1- marzo

4                
Carnaval

5               
Carnaval

6 7 8

11 12 13 14 15
INFORMATICA INFORMATICA INFORMATICA

18 19 20 21 22

25-mar 26 27 28 29

1- abril 2 3 4 5
AQ AQ AQ AQ AQ

8 9 10 11 12
AQ AQ AQ AQ AQ

15              
Semana Santa

16             
Semana Santa

17             
Semana Santa

18             
Semana Santa

19             
Semana Santa

22 23 24 25 26
AQ AQ AQ AQ AQ

29 30 1- maio 2 3

6 7 8 9 10

13 14 15 16
INFORMATICA INFORMATICA INFORMATICA

20 21 22 23 24

27 28 29 30 31

Día NON Lectivo Día lectivo Período Exames

Actividad Materia Horario inicio Prácticas Laboratorio

Prácticas Ampliación Química 16H. Química

Pruebas Informática Aula B5, horario Informática

17                       
Día Letras Galegas

CALENDARIO - 2º CUATRIMESTRE Curso 2018-19

2º CUATRIMESTRE - 3º BIMESTRE
LUNS MARTES MERCORES XOVES VENRES

2º CUATRIMESTRE - 4º BIMESTRE
LUNS MARTES MERCORES XOVES VENRES
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Informe de accións de coordinación 

 
 

CURSO CUATRIMESTRE GRADO 
2º 1º Ciencia e Tecnoloxía dos Alimentos 

Enxeñería Agraria 
Ciencias Ambientais 
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e Calidade 
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Campus Universitario 
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vicadc.uvigo.es 

I. COORDINACIÓN 
Coordinación de títulos Sidonia Martínez (CyTA), Juan Carlos (EA) y Elena Martínez (CA) 

Equipo coordinador do curso 
María José Pérez Álvarez 

 

II. ACCIÓNS DE COORDINACIÓN 
 
1. Reunións do equipo coordinador do curso co persoal coordinador da materia 

 Durante o curso académico 2017-18 realizáronse un total de 1 reunións deste tipo, na data que se sinala a continuación: 

• 28/6/2017. Se convoca a todos os profesores coordinadores de materias que teñen créditos prácticos a una reunión para elaborar a 
proposta de horarios das prácticas e entregas de traballos daquelas materias que así o recollían na súa memoria docente co fin de evitar 
solapamientos horarios e xerar un calendario o mais axeitado posible para os alumnos. 
 

• Ao finalizar o 1º cuadrimestre solicitouse aos coordinadores das materias impartidas informes para analizar distintos aspectos 
académicos relacionados co alumnado (resultados académicos, suxestións, queixas…).  

 
En relación a este punto, e aínda que os informes só foron tres, dicir que en dúas materias manifestan inicialmente un malestar co 
comportamento dos estudantes pero que co desenrolo do curso foise solucionando. Segundo a materia de que se trate, a asistencia a clase 
varia, xa que, mentres que en “Riscos xeolóxicos e cartografía ambiental” o profesor indica unha asistencia ás actividades do 80-90%, 
na materia de “Técnicas de preparación de mostras” comentan que só un 25% dos matriculados asisten regulamente ás clases maxistrais. 
O profesor de Bioquímica sinala que aínda que o nivel de coñocementos que mostran é baixo que outros anos, 3 alumnos participaron no 
evento Expouniveristas e que o fixeron moi ben. 

 
2.  Reunións do responsable de coordinación da materia co profesorado que a imparte 

• Ao longo de todo o 1º cuadrimestre a responsable de coordinación da materia mantivo unha comunicación permanente co profesorado 
para trasladar a información, os resultados, as queixas e as suxestións achegadas tanto polo propio alumnado como pola coordinadora 
do curso, algún profesorado ou mesmo o coordinador/a do título. O obxectivo principal foi garantir unha axeitada planificación da 
materia e asegurar un desenvolvemento equilibrado e coordinado desta. 
 

3. Reunións do responsable de coordinación da materia co alumnado 

• Ao inicio do curso a responsable de coordinación da materia mantivo unha reunión informativa co alumnado das distintas titulacións co 
fin de presentarse, coñecer os delegados do curso e tender un canal de comunicación permanente presencial y/o virtual  para poder 
recoller  información, as súas queixas, suxestións e parabéns. 

• Os delegados dos tres cursos son: Angie Garrido Mubayed (CTA), Lucía Martínez Martínez (EA), María Pérez Estévez (CA) 
 
• En resposta á solicitude da profesora Elena Martínez en relación á materia “Técnicas de preparación de mostras”, que expresou o seu 

malestar polo comportamento dos estudantes na clase como falar constantemente, usar o móbil cando se lles pide que non o fagan, 
necesidade de estudio, etc. levouse a cabo unha reunión con todos para incentivar o esforzo, o hábito de estudio e o bo comportamento 

 
• Ao remate do 1ºcuadrimestre se solicitou aos delegados das distintas titulacións informes de valoración das diferentes materias así coma, 

queixas suxestións e parabéns.  
 

No caso dos alumnos de Ciencias Ambientais, aparte dalgunha queixa puntual como o mal funcionamento da rede wifi e algún cambio de 
hora da realización de exame control, indican a súa opinión de desacordo ca distribución de materias por bimestre xa que mentras que 
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no primeiro só teñen dúas materias e en prácticas, no 2º teñen 3 e con prácticas e exposicións de traballos. Felicitan ós profesores Antonio 
Molina, Flora Alonso e Elena Martinez.  
Os alumnos de Eneñaría Agraria salientan que a materia de Topografía é moi densa polo que debería ser cuadrimestral e que gustoulles 
moito o xeito de organizar e impartir Edafoloxía. O resto das materias foron correctas, sen comentarios que reseñar. 
Os alumnos de Ciencia e Tecnoloxía dos Alimentos mostran o seu agrado con o profesorado das materias aínda que indican que as 
materias son densas e en concreto a de Bioquímica debería ser cuadrimestral. 

 

 
2.2. Outras accións de coordinación desenvolvidas 
. 

III. CONCLUSIÓNS 
 
En xeral non houbo queixas nin problemas importantes que fosen manifestados ni polo alumnado nin polo profesorado neste 
primeiro cuadrimestre. 
 
 
 
 
 
Data:21- 3- 2018 

Responsable do título:  
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Informe de accións de coordinación 

 
 

CURSO CUATRIMESTRE GRADO 
2º 2º Ciencia e Tecnoloxía dos Alimentos 

Enxeñería Agraria 
Ciencias Ambientales 
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I. COORDINACIÓN 
Coordinación de títulos Sidonia Martínez (CyTA), Juan Carlos (EA) y Elena Martínez (CA) 

Equipo coordinador do curso 
María José Pérez Álvarez 

 

II. ACCIÓNS DE COORDINACIÓN 
 
1. Reunións do equipo coordinador do curso co persoal coordinador da materia 

 Durante o curso académico 2017-18 realizáronse un total de 1 reunión deste tipo, na data que se sinala a continuación: 

• Ao finalizar o 2º cuadrimestre solicitouse aos coordinadores das materias informes para analizar distintos aspectos académicos 
relacionados co alumnado (resultados académicos, suxestións, queixas…).  Non responderon ó chamamento todos  os responsables pero 
ao non manifestar nada se entende que non hai suxestións nin queixas que suliñar. 

 

2.  Reunións do responsable de coordinación da materia co profesorado que a imparte 

• Ao longo de todo o 2º cuadrimestre a responsable de coordinación da materia mantivo unha comunicación permanente co profesorado 
para trasladar a información, os resultados, as queixas e as suxestións achegadas tanto polo propio alumnado como pola coordinadora 
do curso, algún profesorado ou mesmo o coordinador/a do título. O obxectivo principal foi garantir unha axeitada planificación da 
materia e asegurar un desenvolvemento equilibrado e coordinado desta. 
 

3. Reunións do responsable de coordinación da materia co alumnado 

• Ao remate do 2ºcuadrimestre se solicitou aos delegados das distintas titulacións informes de valoración das diferentes materias 
así coma, queixas suxestións e parabéns.  

 

III. CONCLUSIÓNS 
 
En xeral non houbo queixas nin problemas importantes que fosen manifestados ni polo alumnado nin polo profesorado neste 
segundo cuadrimestre. Por parte do profesorado é común sinalar o feito da pouca asistencia ás clases se non son obrigatorias así 
como a baixa participación e pouco interese e algunhas ocasións falta de respecto e comportamentos infantís. As queixas dos 
estudantes van dirixidas sobre todo á idoneidade das diapositivas, a carga de materia, a maneira de desenrolar algunha materia 
pero tamén fixeron loubanzas aos docentes que notaron que se implicaban nas clases. 
 

Data: 24- 7- 2018 

 
Responsable do título:                María José Pérez Álvarez 
 



 

 

 

 

 

 

Informe de Accións de Coordinación 
 
 

CURSO CUATRIMESTRE GRADO 

3º 1º 
Ciencia e Tecnoloxía dos Alimentos 

Enxeñería Agraria 

Ciencias Ambientaies 
 

 

 

 

 

 

  



 

I. COORDINACIÓN 
 

Coordinación de títulos Sidonia Martínez (CyTA), Juan Carlos Novoa (EA) y Elena Martínez (CA) 

Equipo coordinador do curso 
María Inmaculada Franco Matilla 

 

II. ACCIÓNS DE COORDINACIÓN 
 

Describiranse as accións realizadas no curso académico:  

 

2.1. Reunións 

Realizaranse catro tipos de reunións de coordinación: 

 
1.  Reunións do equipo coordinador do título e do curso co equipo coordinador da materia/módulo 

Durante o 1º cuatriestre do curso académico 2017-18 realizáronse un total de 3 reunións deste tipo, nas datas que se sinalan a 
continuación: 

 04/10/2017. O obxectivo principal desta reunión foi: 1. Análise do curso 2016-17 e planificación do curso 2017-18. 2. 

Establecemento de pautas/criterios para: - as eleccións dos delegados de curso - realización dos informes de coordinación - 
realización dos informes dos delegados de curso 3. Distribución de actividades a desenvolver ao longo do curso.. 

 

 18/01/2018. O obxectivo principal desta reunión foi a planificación dos informes de coordinación do primeiro cuadrimestre 
do curso 2017- 18. Discutiuse a necesidade de que o profesorado se involucre máis na elaboración de informes ao finalizar 

as materias, xa que ata o momento existía unha alta porcentaxe de profesorado que non informaba das debilidades e puntos 
fortes coa finalidade de establecer as accións de mellora oportunas ou fomentar as boas prácticas. 

 

 4/04/2018. O obxectivo principal desta reunión foi:. expoñer os resultados dos informes de coordinación do primeiro 
cuadrimestre do curso 2017-18 e avaliación da organización académica (Bimestres). A reunión mantida entre coordinadores e 

delegados de todos o curso foi moi enriquecedora. Sería conveniente facela ao finalizar os cuadrimestres. A cordialidade e o 

intercambio de impresións foi moi satisfactoria para uns e outros. 
 

 
 

2.  Reunións do equipo coordinador do curso cos delegados 

 Cos delegados e alumnos tendeuse un canal de comunicación permanente presencial y/o virtual para poder recoller 

información, as súas queixas, suxestións e parabéns. As actuacións realizadas polos delegados dos tres Graos foi excepcional. 

Os delegados dos cursos son: Alberto González Miguez <albertjgm@hotmail.com> de 3º Ambientales y Andrés Pereira 
Salgueiro <pereirasalgueiroandres@gmail.com> de 3º CTA. No Grao de EA xurdiu a urxencia por estar de baixa maternal a 

profesora a profesora Laura da Torre Ramos de Modelización e Simulación Ambiental. Púxenme en comunicación con ela 
e rapidamente orientou e facilitou información aos alumnos. 

 

 Ao remate do 1º cuadrimestre, mantívose comunicación cos delegados das distintas titulacións para solicitarlles informes de 

valoración. Na organización das materias non mostraron incidencias aínda que manifestaron os alumnos de CTA a 

repetición de sesións prácticas nalgunhas materias. O delegado Alberto González transmitiume o desexo que felicitase ás 
profesoras de Ecoloxia pola organización e desenvolvemento da materia. Remitín estas felicitacións ás devanditas profesoras. 

 
3.  Reunións do responsable de coordinación da materia co profesorado que a imparte 

 Ao longo de todo o curso académico o responsable de coordinación da materia mantivo unha comunicación permanente co 

profesorado para trasladar a información, os resultados, as queixas e as suxestións achegadas tanto polo propio alumnado 
como polo coordinador/a do curso, algún profesorado ou mesmo o coordinador/a do título. O obxectivo principal foi 

consensuar as distintas decisións para garantir unha axeitada planificación da materia e asegurar un desenvolvemento 
equilibrado e coordinado desta. 

mailto:albertjgm@hotmail.com
mailto:pereirasalgueiroandres@gmail.com


 

 

 Despois de finalizar o período de docencia da materia, o responsable de coordinación enviou un informe (como se detalla 

no apartado 2.2) a todo o profesorado para realizar as cualificacións do estudantado e valorar o desenvolvemento das 
materias. 

 

 29/06/2017. Reunión para elaborar a proposta de horarios das prácticas daquelas materias que así o recollían na sua 

memoria docente co fin de evitar solapamientos horarios. Efectúase convocatoria da reunión e recóllense firmas de 

asistencia do profesorado. Non existiron incidencias notables. A organización realizouse con moita colaboración fóra dun 
porcentaxe moi baixo do profesorado (anexo 1).  

 

 21/02/2018 Realizouse unha reunión organizada por Beatriz Cancho (Coordinadora de 4º) á que asistiron varios profesores 

que imparten docencia en 3º e 4º. O profesor de Operacións Básicas I e eu mesma como profesora de Tecnoloxía 

Alimentaria mostramos a preocupación pola falta de asistencia a clase dos alumnos e a non participación en horas de titoría.  
 

 

 

2.2. Outras accións de coordinación desenvolvidas 

 

 

Elaborouse un documento que permita a todo o profesorado avaliar os distintos aspectos da docencia. Este documento acordarase 
co resto de Coordinadores dos cursos para homoxeneizar os puntos para valorar. Os aspectos que inclúe o documento son os 

seguintes: 

1) ASISTENCIA, ACTITUDE E PARTICIPACIÓN DOS ALUMNOS A CLASES E SEMINARIOS  

2) ASISTENCIA E ACTITUDE DOS ALUMNOS NAS CLASES PRÁCTICAS  

3) TRABALLO, DEDICACIÓN E AVALIACIÓN DO ALUMNADO  

4) PARTICIPACIÓN DO ALUMNADO EN HORAS DE TITORÍA  

5) INCIDENCIAS PRODUCIDAS  

6) OUTROS COMENTARIOS 

 
 

 

  



 

 

III. CONCLUSIÓNS 
 

En xeral non houbo queixas nin problemas importantes que fosen manifestados ni polo alumnado nin polo profesorado 

neste primeiro cuadrimestre. Todas as dúbidas e suxestións foron solucionadas.  

A reunión mantida entre coordinadores e delegados de todos o curso foi moi enriquecedora. Sería conveniente facela 

ao finalizar os cuadrimestres. A cordialidade e o intercambio de impresións foi moi satisfactoria para uns e outros. 

Outros resultados concluíntes:  

1.- Gran colaboración e traballo dos delegados de curso.  

2.- Necesidade de cambio dalgunhas materias para cursarse en cuadrimestres. Este aspecto solicitárono tanto alumnos 

como profesores.  

3.- O profesorado, en xeral, mostra que os alumnos non asisten ás titorías asiduamente. 

 

 

 

V. ANEXOS 
Anexo 1: Asistencia profesorado na programación das prácticas do curso 2017-18 

Anexo 2: Informes presentados polo profesorado que imparte docencia no primeiro cuadrimestre 

 

 

 

 

 

 

Data: 6/04/2018 

Responsable do título: 

 

Mª Inmaculada Franco Matilla 

  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ANEXO 1 

  











 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ANEXO 2 

 



Informe materias 3º curso  Facultad de Ciencias 

 

 

CUATRIMESTRE/BIMESTRE GRADO 

Primeiro/primeiro Ingeniería Agraria 

 

 
MATERIA: Termotecnia 

PROFESORADO: José Manuel Domínguez González 

PROFESOR/A RESPONSABLE MATERIA: José Manuel Domínguez González 

 

VALORACIÓN Y FUNCIONAMIENTO- comentar los aspectos siguientes: 

ASISTENCIA, 
ACTITUD Y 
PARTICIPACIÓN  
DE LOS ALUMNOS 
A CLASES Y/O 
SEMINARIOS 
 

Asistencia regular del 60/70% de los alumnos matriculados. 
Fue una clase participativa en la que los alumnos se involucraron bastante. 

ASISTENCIA Y 
ACTITUD DE LOS 
ALUMNOS EN LAS 
CLASES PRÁCTICAS 
 

Asistió el 100% de la clase por ser obligatorias. 

TRABAJO, 
DEDICACIÓN Y 
EVALUACIÓN DEL 
ALUMNADO 
 

Satisfecho con el grado de dedicación. 
Aprobó la mayor parte de los alumnos presentados. 

PARTICIPACIÓN 
DEL ALUMNADO 
EN HORAS DE 
TUTORIAS 
 

Escasa salvo en las fechas anteriores al examen. 

INCIDENCIAS 
PRODUCIDAS 
 

ninguna 

OTROS 
COMENTARIOS 
 
 

ninguna 

 

 



Informe materias 3º curso  Facultad de Ciencias 

 

 

CUATRIMESTRE/BIMESTRE GRADO 

PRIMEIRO ENXEÑERÍA AGRARIA 

 

 
 

MATERIA: CIENCIA E TECNOLOXÍA DO MEDIO AMBIENTE 

PROFESORADO: FRANCISCO JAVIER RODRIGUEZ RAJO; ESTEFANÍA GONZALEZ FERNANDEZ 

PROFESOR/A RESPONSABLE MATERIA:  FRANCISCO JAVIER RODRIGUEZ RAJO 

 

VALORACIÓN Y FUNCIONAMIENTO- comentar los aspectos siguientes: 

ASISTENCIA, 
ACTITUD Y 
PARTICIPACIÓN  
DE LOS ALUMNOS 
A CLASES Y/O 
SEMINARIOS 
 

Os alumnos asistiron con regularidade a todas las actividades (cunha media do 
70% por sesión) participando activamente nas clases. 

ASISTENCIA Y 
ACTITUD DE LOS 
ALUMNOS EN LAS 
CLASES PRÁCTICAS 
 

Non existen clases prácticas na materia 

TRABAJO, 
DEDICACIÓN Y 
EVALUACIÓN DEL 
ALUMNADO 
 

O alumnado foi participativo. O baixo número de alumnos matriculados permitiu 
unha atención personalizada dos mesmos. 

PARTICIPACIÓN 
DEL ALUMNADO 
EN HORAS DE 
TUTORIAS 
 

Escasa 

INCIDENCIAS 
PRODUCIDAS 
 

Ningunha 

OTROS 
COMENTARIOS 
 
 

 

  



Informe materias 3º curso  Facultad de Ciencias 

 

 

CUATRIMESTRE/BIMESTRE GRADO 

1º Ciencias Ambientales 

 

 
MATERIA: Evaluación de impactos ambientales 

PROFESORADO: Olga Escuredo Pérez 

PROFESOR/A RESPONSABLE MATERIA: Olga Escuredo Pérez 

 

VALORACIÓN Y FUNCIONAMIENTO- comentar los aspectos siguientes: 

ASISTENCIA, 
ACTITUD Y 
PARTICIPACIÓN  
DE LOS ALUMNOS 
A CLASES Y/O 
SEMINARIOS 
 

Los alumnos han participado activamente en las cuestiones y actividades 
planteadas en clase por el profesor. Además de contar con una alta asistencia en 
esta materia, la actitud en general ha sido positiva, con curiosidades y 
inquietudes debatidas diaramente en clase. No sólo se han planteado cuestiones 
o temas expuestos por el profesor, sino que los propios alumnos han colaborado 
y han mostrado activamente su preocupación por cuestiones de la materia, que 
ha permitido un desarrollo fluído de conceptos teórico-prácticos, facilitado por la 
alta participación del alumnado. 

ASISTENCIA Y 
ACTITUD DE LOS 
ALUMNOS EN LAS 
CLASES PRÁCTICAS 
 

Esta materia no tiene clases prácticas. 

TRABAJO, 
DEDICACIÓN Y 
EVALUACIÓN DEL 
ALUMNADO 
 

Los alumnos además de horas que han dedicado a la materia fuera de clase, han 
aprovechado las horas presenciales de seminarios para desarrollar las 
actividades. En general, la evaluación de los alumnos es positiva, debido 
fundamentalmente a su participación activa a lo largo del curso. 

PARTICIPACIÓN 
DEL ALUMNADO 
EN HORAS DE 
TUTORIAS 
 

Algunos alumnos han participado en las horas de tutorías para dudas, 
principalmente de aspectos teóricos. 

INCIDENCIAS 
PRODUCIDAS 
 

Ninguna incidencia destacable. 

OTROS 
COMENTARIOS 
 
 

 

 

 



Informe materias 3º curso  Facultad de Ciencias 

 

 

CUATRIMESTRE/BIMESTRE GRADO 

1/1 Ciencias Ambientales 

 

 
MATERIA: Ingeniería Ambiental 

PROFESORADO: Herminia Domínguez González y Noelia Flórez Fernández 

PROFESOR/A RESPONSABLE MATERIA: Herminia Domínguez González 

 

VALORACIÓN Y FUNCIONAMIENTO- comentar los aspectos siguientes: 

ASISTENCIA, 
ACTITUD Y 
PARTICIPACIÓN  
DE LOS ALUMNOS 
A CLASES Y/O 
SEMINARIOS 
 

Los alumnos asisten asiduamente a las clases y seminarios, y participan en las 
mismas 

ASISTENCIA Y 
ACTITUD DE LOS 
ALUMNOS EN LAS 
CLASES PRÁCTICAS 
 

Dado que esta actividad es obligatoria todos los alumnos asisten a todas las 
clases de prácticas en el laboratorio y en el aula de informática en las fechas 
establecidas 

TRABAJO, 
DEDICACIÓN Y 
EVALUACIÓN DEL 
ALUMNADO 
 

La dedicación y trabajo personal y en grupo de los alumnos se evalúa en 
actividades de clase y en la entrega periódica de trabajos y se considera 
satisfactoria 

PARTICIPACIÓN 
DEL ALUMNADO 
EN HORAS DE 
TUTORIAS 
 

La asistencia a tutorías es más frecuente en fechas cercanas a la entrega de 
ejercicios o realización de exámenes 

INCIDENCIAS 
PRODUCIDAS 
 

No se han producido 

OTROS 
COMENTARIOS 
 
 

 

 

 



Informe materias 3º curso  Facultad de Ciencias 

 

 

CUATRIMESTRE/BIMESTRE GRADO 

1º C/ 1º B Ciencia y Tecnología de los Alimentos 

 

 
 

MATERIA: Bromatología 

PROFESORADO: Raquel Rial Otero / Beatriz Cancho Grande / María Figueiredo González 

PROFESOR/A RESPONSABLE MATERIA: Raquel Rial Otero 

 

VALORACIÓN Y FUNCIONAMIENTO- comentar los aspectos siguientes: 

ASISTENCIA, 
ACTITUD Y 
PARTICIPACIÓN  
DE LOS ALUMNOS 
A CLASES Y/O 
SEMINARIOS 
 

 
Los alumnos han asistido de forma regular a las clases teóricas y de seminarios. 
La actitud ha sido correcta pero deberían ser más participativos en el aula. 

ASISTENCIA Y 
ACTITUD DE LOS 
ALUMNOS EN LAS 
CLASES PRÁCTICAS 
 

 
Los alumnos han asistido a las clases prácticas y la actitud ha sido correcta pero 
la dedicación tendría que haber mayor puesto que las notas de las memorias 
de prácticas y el examen han sido bajas. 
 

TRABAJO, 
DEDICACIÓN Y 
EVALUACIÓN DEL 
ALUMNADO 
 

 
Se diferencian claramente dos grupos en cuanto a dedicación e implicación con 
la materia. El primer grupo ha superado la materia con calificaciones de 
aprobado (10.5 %) y notable (21 %). El segundo grupo, el menos implicado, no 
ha superado la materia (68,4 %) aunque algunos de ellos reconocían que no 
habían estudiado suficiente como para superar el examen. 
 

PARTICIPACIÓN 
DEL ALUMNADO 
EN HORAS DE 
TUTORIAS 
 

 
Un porcentaje bajo del alumnado (15 % aprox.) resuelve sus dudas en las 
tutorías. Deberían aprovechar más esta herramienta para solventar sus dudas 
de forma periódica. 

INCIDENCIAS 
PRODUCIDAS 
 

 
No han habido incidencias a destacar 

OTROS 
COMENTARIOS 
 
 

 
 



Informe materias 3º curso  Facultad de Ciencias 

 

 

 

 

 

MATERIA: Toxicología Alimentaria. 

PROFESORADO: Sergio López Doval; Ramón Salgado Freiría. 

PROFESOR/A RESPONSABLE MATERIA: Anunciación Lafuente Giménez. 

 

VALORACIÓN Y FUNCIONAMIENTO- comentar los aspectos siguientes: 

ASISTENCIA, 
ACTITUD Y 
PARTICIPACIÓN  
DE LOS ALUMNOS 
A CLASES Y/O 
SEMINARIOS 
 

En cuanto a las clases de teoría/seminarios, la tasa de asistencia sobre el total de 
alumnos matriculados es muy alta desde el principio y se mantiene esa tendencia 
a lo largo del curso, pero desciende en días puntuales o en época de exámenes. 
La actitud de la mayoría de los alumnos es positiva, mostrando cierta 
participación cuando los temas les son más cercanos y actuales. Suelen aportar 
ideas, ejemplos y puntos de vista propios sobre el tema que se está tratando. 

ASISTENCIA Y 
ACTITUD DE LOS 
ALUMNOS EN LAS 
CLASES PRÁCTICAS 
 

En las prácticas de la asignatura, todos los alumnos asistieron. Su actitud fue en 
general positiva, mostrando interés y ganas de aprender. Se realizaron diversos 
tipos de análisis de casos prácticos. 

TRABAJO, 
DEDICACIÓN Y 
EVALUACIÓN DEL 
ALUMNADO 
 

La realización de los trabajos/actividades es preferentemente individual, y se 
suelen basar en la realización de trabajos con exposición posterior, ejercicios y 
casos prácticos a solucionar. Se fomenta la búsqueda individual de información, 
lecturas de bibliografía recomendada, artículos y ejercicios. La dedicación por 
parte del alumnado es proporcional al interés mostrado en clases y seminarios. 

PARTICIPACIÓN 
DEL ALUMNADO 
EN HORAS DE 
TUTORIAS 
 

La participación en las tutorías presenciales es positiva, basándose en la 
aclaración de dudas sobre contenidos poco claros o desconocidos para el 
alumno. Cabe resaltar que un gran número de alumnos hacen las tutorías de una 
forma no física, sino por e-mail, afectando a la calidad de las mismas. 

INCIDENCIAS 
PRODUCIDAS 
 

Sin incidencias reseñables. 

OTROS 
COMENTARIOS 
 
 

 

 

CUATRIMESTRE/BIMESTRE GRADO 

Segundo bimestre Ciencia y tecnología de los alimentos 

 

 



Informe materias 3º curso  Facultad de Ciencias 

 

 

CUATRIMESTRE/BIMESTRE GRADO 

1º/1º bimestre CIENCIA Y TECNOLOGÍA DE LOS 
ALIMENTOS 

 

 
MATERIA: Tecnología Alimentaria 

PROFESORADO: Mª Inmaculada Franco Matilla y Juan Antonio Centeno (sesiones prácticas) 

PROFESOR/A RESPONSABLE MATERIA: Mª Inmaculada Franco Matilla 

 

VALORACIÓN Y FUNCIONAMIENTO- comentar los aspectos siguientes: 

ASISTENCIA, 
ACTITUD Y 
PARTICIPACIÓN  
DE LOS ALUMNOS 
A CLASES Y/O 
SEMINARIOS 
 

Los alumnos de 3º curso son numerosos, con un elevado número de alumnos 
repetidores. Los alumnos que repiten materia no asisten con frecuencia a clase y 
seminarios por coincidir con otras materias 

ASISTENCIA Y 
ACTITUD DE LOS 
ALUMNOS EN LAS 
CLASES PRÁCTICAS 
 

Asistencia y actitud correcta de los nuevos matriculados. 

TRABAJO, 
DEDICACIÓN Y 
EVALUACIÓN DEL 
ALUMNADO 
 

Hay un gran número de alumnos repetidores y muchas de las tareas y trabajos ya 
han sido evaluados en años anteriores. Poca dedicación en general. 

PARTICIPACIÓN 
DEL ALUMNADO 
EN HORAS DE 
TUTORIAS 
 

Poca asistencia para consultar dudas a lo largo del curso, los alumnos asisten en 
las fechas próximas al exámen.  

INCIDENCIAS 
PRODUCIDAS 
 

Ninguna 

OTROS 
COMENTARIOS 
 
 

La materiaimpartida en el primer bimestre debería pasar a cursarse un 
cuatrimestre. 
Nivel de alumnos que no supera la asignatura por encima del 60%. 

 



 

 



 

 

 

 

 

 

Informe de Accións de Coordinación 
 
 

CURSO CUATRIMESTRE GRADO 

3º 2º 
Ciencia e Tecnoloxía dos Alimentos 

Enxeñería Agraria 

Ciencias Ambientaies 
 

 

 

 

 

 

  



 

I. COORDINACIÓN 
 

Coordinación de 

títulos 
Sidonia Martínez (CyTA), Juan Carlos Novoa (EA) y Elena Martínez (CA) 

Equipo coordinador 

do curso 

María Inmaculada Franco Matilla 

 

II. ACCIÓNS DE COORDINACIÓN 
 

Describiranse as accións realizadas no curso académico:  

 

2.1. Reunións 

Realizaranse catro tipos de reunións de coordinación: 

 

  Reunións do equipo coordinador do título e do curso co equipo coordinador 

da materia/módulo 

Durante o 2º cuatriestre do curso académico 2017-18 realizáronse un total de 1 reunión 

deste tipo, nas datas que se sinalan a continuación: 

 4/04/2018. O obxectivo principal desta reunión foi:. expoñer os resultados dos informes 

de coordinación do primeiro cuadrimestre do curso 2017-18 e avaliación da 

organización académica (Bimestres). A reunión mantida entre coordinadores e 

delegados de todos o curso foi moi enriquecedora. Sería conveniente facela ao 

finalizar os cuadrimestres. A cordialidade e o intercambio de impresións foi moi 

satisfactoria para uns e outros. A partir desta REUNIÓN E EN MATERIAS ESPECÍFICAS, CUN 

GRAN ESFORZO DO EQUIPO DECANAL, NO PRÓXIMO CURSO 2018-19 ALGUNHAS DESTAS MATERIAS 

PASASEN A SER CUADRIMESTRAIS (COMO TECNOLOXÍA ALIMENTARIA DE CYTA). 

 

 

 

  Reunións do equipo coordinador do curso cos delegados 

 Cos delegados e alumnos tendeuse un canal de comunicación permanente presencial 

y/o virtual para poder recoller información, as súas queixas, suxestións e parabéns. 

As actuacións realizadas polos delegados dos tres Graos foi excepcional. Os 

delegados dos cursos son: Alberto González Miguez <albertjgm@hotmail.com> de 3º 

Ambientales y Andrés Pereira Salgueiro <pereirasalgueiroandres@gmail.com> de 3º CTA.  

 Ao remate do 2º cuadrimestre, mantívose comunicación cos delegados das distintas 

titulacións para solicitarlles informes de valoración. Na organización das materias 

non mostraron incidencias.  

 Os alumnos da materia de Hidroloxía (Grao Ciencias Ambientais) despois de varias 

conversacións remitíronme un correo electrónico no que se mencionan algúns 

problemas xurdidos durante o desenvolvemento da materia (achégase como anexo) 

  Reunións do responsable de coordinación da materia co profesorado que a 

imparte 

 Ao longo de todo o curso académico o responsable de coordinación da materia 

mantivo unha comunicación permanente co profesorado para trasladar a 

información, os resultados, as queixas e as suxestións achegadas tanto polo propio 

alumnado como polo coordinador/a do curso, algún profesorado ou mesmo o 

coordinador/a do título. O obxectivo principal foi consensuar as distintas 

decisións para garantir unha axeitada planificación da materia e asegurar un 

mailto:albertjgm@hotmail.com
mailto:pereirasalgueiroandres@gmail.com


 

desenvolvemento equilibrado e coordinado desta. 

 

 Despois de finalizar o período de docencia da materia, o responsable de 

coordinación enviou un informe (como se detalla no apartado 2.2) a todo o 

profesorado para realizar as cualificacións do estudantado e valorar o 

desenvolvemento das materias..  

    A participación do profesorado foi elevada. 

 

 O día 17/07/2018. Reunión para elaborar a proposta de horarios das prácticas 

daquelas materias que así o recollían na sua memoria docente co fin de evitar 

solapamientos horarios. Efectúase convocatoria da reunión e suspéndese ata datas 

próximas por cambios no calendario (comezo de curso). 

 

 

 

 

2.2. Outras accións de coordinación desenvolvidas 

 

 

Documento enviado ao profesorado para avaliar os seguintes aspectos 

1) ASISTENCIA, ACTITUDE E PARTICIPACIÓN DOS ALUMNOS A CLASES E SEMINARIOS  

2) ASISTENCIA E ACTITUDE DOS ALUMNOS NAS CLASES PRÁCTICAS  

3) TRABALLO, DEDICACIÓN E AVALIACIÓN DO ALUMNADO  

4) PARTICIPACIÓN DO ALUMNADO EN HORAS DE TITORÍA  

5) INCIDENCIAS PRODUCIDAS  

6) OUTROS COMENTARIOS 

 
 

 

  



 

 

III. CONCLUSIÓNS 
 

En xeral non houbo queixas nin problemas importantes que fosen manifestados ni polo 

alumnado nin polo profesorado neste segundo cuadrimestre. Todas as dúbidas e 

suxestións foron solucionadas.  

A reunión mantida entre coordinadores e delegados de todos o curso foi moi 

enriquecedora. Sería conveniente facela ao finalizar os cuadrimestres. A cordialidade e o 

intercambio de impresións foi moi satisfactoria para uns e outros. 

Outros resultados concluíntes:  

1.- Gran colaboración e traballo dos delegados de curso.  

2.- O profesorado, en xeral, mostra que os alumnos non asisten ás titorías asiduamente. 

 

 

 

V. ANEXOS 
Anexo 1: materia de Hidroloxía (Grao Ciencias Ambientais) correo electrónico no que se 

mencionan algúns problemas xurdidos durante o desenvolvemento da materia 

Anexo 2: Informes presentados polo profesorado que imparte docencia no segundo 

cuadrimestre 

 

 

 

 

 

 

Data: 12/07/2018 

Responsable do título: 

 

Mª Inmaculada Franco Matilla 
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I. INFORMACIÓN XERAL 
 

Denominación do título Enxeñaría Agraria 

Centro(s) onde se imparte o 

título 
Facultade de Ciencias 

Títulos interuniversitarios, 

universidade coordinadora e 

universidade(s) participante(s) 

 

Curso de implantación 2010/2011 

 

II. COORDINACIÓN 
 

Coordinación de títulos Juan Carlos Nóvoa Muñoz 

Equipo coordinador do curso 
(se procede) 

Carmen Seijo Coello (coordinadora do curso de 1º), María José Pérez Álvarez (coordinadora do curso de 2º), 

Inmaculada Franco Matilla (coordinadora do curso de 3º) e Beatriz Cancho Grande (coordinadora do curso de 4º) 

 

III. ACCIÓNS DE COORDINACIÓN 
 

As actividades de coordinación durante o curso académico 2017/2018 inclúen:  

 

3.1. Reunións 

 
3.1.1.- Reuniones entre Coordinadores de Título y Coordinadores de Curso 
Durante el curso académico 2017/2018 se han llevado a cabo tres reuniones entre coordinadores/as de los Grados y las coordinadoras de curso que 
han tenido lugar los días 04/10/2017, 18/01/2018 y 04/04/2018 (ver anexos).  
 
El objeto principal de la primera de las reuniones fue realizar un análisis sobre la dinámica en que discurrió el año académico 2016/17, así como 
revisar la planificación para el curso académico 2017/18. Adicionalmente, también se procedió a revisar las pautas o criterios existentes para la 
elección entre el alumnado de los delegados/as de cada curso/titulación, así como indicar a las coordinadoras de curso la necesidad de realizar los 
informes de coordinación, e insistir en que los delegados/as de curso realicen sus pertinentes informes. Finalmente, también se incluye como objeto 
de esta primera reunión una visión inicial de la distribución de actividades a desarrollar a lo largo del nuevo curso académico. 
Los  asistentes  a  esta  primera  reunión  han  sido  el  coordinador  de  Calidad  de  la  Facultad  de  Ciencias  (Pedro  Araujo  Nespereira),  los/as 
coordinadores/as de los Grados de Ciencia y Tecnología de los Alimentos (Sidonia Martínez Suárez), de Ingeniería Agraria (Juan Carlos Nóvoa Muñoz) 
y de Ciencias Ambientales (Elena Martínez Carballo), además de las coordinadoras de los cursos de 1º (Carmen Seijo Coello), de 2º (María José Pérez 
Álvarez), de 3º (Inmaculada Franco Matilla) y de 4º (Beatriz Cancho Grande). 
En relación con lo sucedido durante el curso 2016/2017, se revisan los informes de las materias impartidas durante el segundo cuatrimestre de ese 
curso. Se recalca la necesidad de plasmar en los citados informes las incidencias más relevantes, además de comentar cuál es la forma más operativa 
de resolver una incidencia en el sentido de ponerla en primera instancia en conocimiento de la coordinadora de curso (o de los/as coordinadores/as 
de  Grado),  antes  de  que  llegue  directamente  a  Decanto  como  sucede  frecuentemente.  También  se  acordó mantener  una  reunión  con  los/as 



DO-0201 P1 anexo 1 de17/07/2018: 

 Facultade de Ciencias 
 
 

   
 

 

 

Área de Calidade 

 

Anexo ao edificio de 
Xerencia e Servizos 
Centrais, 1º andar 
Campus Universitario 
36310 Vigo 
España 

 
Tel.986 813 897 
Fax 986813818 
Calidade.uvigo.es 
 

coordinadores/as de las materias que se imparten en el primer bimestre del 1º curso debido a la tardía incorporación de parte del alumnado y las 
consecuencias que ello podría tener de cara a la gestión de los grupos de prácticas y seminarios, así como del proceso de evaluación. Finalmente se 
alude a la modificación de la evaluación de los TFG, ahora mediante rúbrica, y cuyo proceso está finalizando y pendiente de aprobación en una 
comisión permanente. Esta nueva información será accesible a través de la web de la Facultad. Se aprovecha la reunión para comunicar que en 
breve se informará sobre las prácticas curriculares y extracurriculares y las novedades del TFG. Respecto del segundo punto del orden del día, las 
coordinadoras de curso informan del proceso de elección de los delegados/as de curso, se comenta nuevamente la necesidad de que los informes 
de  las materias sean  lo más detallados posible y que se promueva una mayor conexión entre coordinadores/as de materias y delegados/as de 
estudiantes.  En  esta  reunión,  ya  relacionado  con  su  último  punto  del  orden  del  día,  se  acuerda  desarrollar  dos  actividades  extraacadémicas 
financiadas por las Vicerrectoría del Campus de Ourense, estando una de ellas relacionada con la problemática de la resistencia a los antibióticos y 
otra relacionada con seguridad alimentaria. Se considera que estas temáticas son de interés para el alumnado del centro y, por ello, se encomienda 
su difusión a través de las coordinadoras de curso y de delegados/as de alumnos/as. También se comunica que habrá una jornada sobre movilidad 
del alumnado en donde se informará, por parte de la coordinadora de Movilidad del centro (Julia Carballo), de los programas existentes y de las 
posibilidades de financiación. 
 
La segunda de las reuniones, a la que asistieron las mismas personas que en el caso de la primera, consiste en un único punto del orden del día en 
relación a la planificación de los informes de coordinación de las materias impartidas en el primer cuatrimestre del curso 2017/2018. Una vez más 
se insiste en la necesidad de recopilar estos informes (tanto por parte del profesorado como del alumnado) y que sean lo más detallados posibles. 
También se comenta que, si es necesario, se realicen a tal fin las reuniones pertinentes entre coordinadoras de curso y coordinadores/as de materias. 
Finalmente se propone una nueva reunión de coordinación para evaluar  la opinión sobre  la planificación de  las materias a nivel bimestral y se 
acuerda llevar a cabo, nuevamente, una jornada de experiencias profesionales con antiguos egresados a realizar en abril de 2018.  
 
La última de  las reuniones de coordinación del curso 2017/2018  tuvo como objetivo revisar sobre  los  informes de coordinación de  las materias 
impartidas durante el primer cuatrimestre de ese curso, así como debatir sobre la organización académica (bimestres) de varias de las materias que 
se imparten en los Grados. A esta reunión asistieron las mismas personas que a las reuniones anteriores (coordinador de Calidad, coordinadores/as 
de Grado, coordinadoras de Curso) y se sumaron el Decano de la Facultad (Gil Garrote) y los/as delegados/as de curso (Lucas Lastra, Hiar Villar y 
Laura  Vázquez  como  delegados/as  de  4º  curso  de  Ciencias  Ambientales,  Ciencia  y  Tecnología  de  los  Alimentos  y  de  Ingeniería  Agraria, 
respectivamente; Andrés Pereira como delgado de 3º de Ciencia y Tecnología de los Alimentos; Martín Nóvoa y Angie Garrido como delegados de 
2º curso de Ciencias Ambientales e Ingeniería Agraria, respectivamente).  
En relación a los informes de las materias del último cuatrimestre, de ellos se extraen algunas inquietudes del alumnado como por ejemplo el acceso 
a una planta piloto (o a fincas de prácticas), y también se demanda una mayor implicación del profesorado en las prácticas. En cuanto a los informes 
del profesorado, destaca una frecuente alusión a un bajo porcentaje de asistencia a las clases presenciales (de teoría particularmente), una deficiente 
organización del  trabajo no presencial del alumnado y escasa utilización de  las  tutorías. Algunos delegados/as de curso asistentes a  la reunión 
aluden, como justificación a este hecho, al desencuentro con la metodología docente empleada. También manifiestan su temor a que los informes 
de las materias que ellos/as realicen sean públicos. Se aclara que, lo que trasciende de los informes de los/as delegados/as de curso en los informes 
de coordinación se realiza de forma anónima. Además, la cercanía del profesorado del Centro es un aspecto positivo para aclarar de forma rápida 
algunas incidencias que ocurren. La baja asistencia a las clases también se refleja en los informes del profesorado de las materias de 1º y 2º curso. 
En cuanto a la organización académica bimestral, su tratamiento en esta reunión es respuesta a los informes de acreditación de las titulaciones de 
Grado. El coordinador de Calidad (Pedro Araujo) comenta que esta distribución se mantiene desde hace años, y los/as delegados/as de 2º y 4º cursos 
de Ciencias Ambientales muestran una respuesta positiva de su funcionamiento, sin que ello sirva para descartar que alguna materia se imparta 
cuatrimestralmente. La coexistencia de materias bimestrales y cuatrimestrales (como sucede en la actualidad), también es mantenida por otros 
delegados/as de curso, aludiendo a que en algunas materias se hace compleja la asimilación de los contenidos o la adquisición de competencias en 
un único bimestre. No obstante, se recuerda que todas las materias tienen igual carga de trabajo del alumno (150 h) y es necesario que el profesorado 
ajuste los contenidos a las horas de docencia presencial. Finalmente, se mantiene que una temporalización bimestral de la mayoría de las materias 
tiene más efectos positivos que negativos sobre la organización interna y sobre la carga de trabajo del alumnado.  
 
Como conclusión a estas reuniones mantenidas entre coordinadores/as de Grado y coordinadoras de curso, comentar su pertinencia en cuanto a su 
existencia y sobre los asuntos tratados. No obstante, coincidimos los asistentes en mantener alguna reunión adicional reduciendo los periodos de 
tiempo  entre  estas,  así  como  insistir  en mejorar  la  participación  de  los  diferentes  sectores  implicados,  especialmente  los/as  delegados/as  de 
estudiantes de los diferentes cursos. También sería oportuno fomentar más reuniones entre coordinadores/as de materias y delegados/as de curso 
y también entre coordinadores/as de las materias con el profesorado involucrado en la impartición de las mismas.  
 

3.1.2.- Reuniones entre Coordinadores de Título y Coordinador de Calidad 
Han sido dos las reuniones formales mantenidas entre los/as coordinadores/as de Grado y el coordinador de Calidad (Pedro Araujo). La primera de 
ellas tuvo lugar el 06/11/2017 y su objetivo fue revisar el grado de cumplimiento de los planes de mejora del curso 2015/2016 relacionados con los 
tres Grados y Másters. A partir de esta revisión se plantearon una serie de propuestas para acordar como deberían afrontarse los planes de mejora 
para el curso 2016/2017. En general, el grado de cumplimiento de muchas de las acciones definidas en los planes de mejora es bastante satisfactoria 
y, aquellas que todavía estaban sin iniciarse se procedió a darle una preferencia en su comienzo. En la segunda reunión (22/02/2018), se debate 
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sobre las nuevas fichas de los planes de mejora y se acuerda empleare un modelo de planes de mejora similar a los utilizados previamente ya que 
contemplan, en mejor medida, las necesidades reales respecto de este asunto. 
Las actividades enmarcadas en estas reuniones suponen un paso adelante en relación con las actividades relacionadas con la Calidad del Centro.  
 

3.1.3.- Reuniones entre Coordinadores de Curso y Coordinadores de Materias 
Durante los primeros días del curso 2017/2018 tuvieron lugar varias reuniones discretas entre las coordinadoras de curso y los/as coordinadores/as 
de las materias que se imparten en cada curso, todo ello encaminado a minimizar el posible solapamiento de contenidos entre materias y reforzar 
la coordinación entre profesores/as que imparten una misma materia, por lo que se comunica a los/as coordinadores/as de las materias que se 
reúnan con los/as docentes de la misma para evitar estos hechos, y también para recordar el sistema de evaluación expuesto en la guía docente.  
Adicionalmente a estas reuniones discretas, la coordinadora de 1º curso mantuvo una reunión con los/as responsables de las materias impartidas 
durante el primer cuatrimestre que se celebró el 02/03/2018, centrada en promover la coordinación entre distintos profesores que imparten una 
misma materia, revisar la valoración de las actividades que son evaluadas en base a la asistencia y fomentar la participación del alumnado, además 
de requerirles un informe de cómo ha se ha desarrollado la materia. La mayoría de estos informes son positivos en cuanto a la coordinación de la 
materia y a  la asistencia a clase del alumnado. Como aspecto mejorable se cita  la problemática de  la  tardía  incorporación del alumnado a  las 
materias del primer bimestre, hecho pendiente de solución por el cambio de la fecha en la que se prevé realizar la segunda convocatoria de las 
pruebas de acceso a la Universidad en cursos académicos venideros, y valorar la posibilidad de reducir el número de alumnos/as por grupos en las 
sesiones de seminarios y prácticas. Ya en  julio de 2018 (10/07/2018), en otra reunión con coordinadores/as de materias que se  imparten en el 
segundo bimestre, no surgieron incidencias destacables si bien constataron un menor número de aprobados en cursos precedentes, a la vez que se 
alude a una menor asistencia del alumnado a las clases presenciales. También se aprovechó la reunión para elaborar el calendario de las prácticas 
de las materias de 1º curso para el año académico 2018/2019.  
Respecto de los cursos de 2º, se solicitó mediante correo electrónico a los/as profesores/as responsables de las materias impartidas en el primer 
cuatrimestre el informe correspondiente. Se comenta que sólo se recibieron informes de algunas materias, siendo la asistencia a clase del alumnado 
variable dependiendo de  la materia. Aparte de  la  solicitud de estos  informes, durante este  cuatrimestre  la  coordinadora de  2º  curso mantuvo 
comunicación  permanente  con  el  profesorado  para  dar  solución  a  las  sugerencias  llegadas  tanto  desde  el  alumnado  como  desde  la  propia 
coordinadora.  Ya  finalizando el  curso académico 2017/2018  (16/07/2018)  se mantuvieron varias  reuniones  con  los/as  coordinadores/as de  las 
materias de 2º curso de los tres Grados para preparar el calendario de prácticas de estas materias de cara al curso 2018/2019. 
En 3º curso,  la coordinadora también solicitó  los  informes pertinentes de  las materias que se  imparten durante el primer cuatrimestre a  los/as 
profesores/as responsables. Dichos informes, que por primera vez presentan un formato común para todos los cursos por iniciativa de todas las 
coordinadoras de curso, coinciden en apuntar una buena asistencia del alumnado a las clases presenciales y una adecuada participación en las 
mismas, mientras que la asistencia a las tutorías es variable si bien suele ser más frecuente en fechas próximas a los exámenes. A pesar de ello, en 
las materias impartidas en este cuatrimestre no se recogieron incidencias reseñables. En cuanto a la actividad del segundo cuatrimestre, la respuesta 
al requerimiento de los informes sobre el discurrir de las materias fue algo mejor que en el cuatrimestre precedente, aunque tampoco trascendieron 
incidencias dignas de ser mencionadas. Finalmente, y con motivo elaborar el calendario de prácticas del curso 2018/2019, se convocó una reunión 
(17/07/2018) con los/as coordinadores/as de las materias que se imparten durante el curso de 3º, si bien esta se pospuso para inicios de septiembre 
de ese mismo año 2018 sin que ello repercutiese en la organización académica.  
El 28/02/2018 tuvo  lugar una reunión, convocada por  la coordinadora de 4º curso, a  la que se citaron  los/as profesores/as de materias que se 
imparten  en  este  curso  para  tratar  diferentes  asuntos  relacionados  tanto  con  las  titulaciones  como  los  conocimientos  base  del  alumnado,  su 
capacidad organizativa,  la  idoneidad de  las encuestas de valoración docente procedente de alumnado que no asiste a clases o  la organización 
temporal de algunas materias. Además de esta reunión, la coordinadora de 4º curso también requirió al profesorado responsable de las materias 
que se impartían durante el primer cuatrimestre los preceptivos informes sobre el desarrollo de las mismas. Al igual que en otros cursos, se señala 
una asistencia a clases de teoría bastante aceptable pero mejorable en el caso de algunas materias, una participación reducida, escasa demanda 
de las tutorías que se restringe a los días previos a los exámenes. Los procesos de evaluación de estas materias se llevaron adelante sin ninguna 
incidencia.  
Al  finalizar  el  segundo  cuatrimestre  del  curso  académico  2017/2018,  la  coordinadora  de  4º  curso  solicitó  los  correspondientes  informes  al 
profesorado que impartió clases en este periodo. Los citados informes recogen una aceptable asistencia y participación del alumnado a las clases 
de teoría (aunque se cita baja asistencia a alguna materia), buena asistencia a las actividades prácticas y una adecuada utilización de las tutorías 
(con excepciones),  sin que apenas haya que señalar  incidencias en cuanto a  la evaluación, aunque en el  caso de una materia observaron unos 
resultados peores que años anteriores. Ya para finalizar, la coordinadora de 4º curso convocó una reunión (19/07/2018) con los/as coordinadores/as 
de las materias de 4º para preparar el calendario de prácticas del siguiente curso académico.  
La  visión  general  de  las  reuniones  entre  coordinadoras  de  curso  y  coordinadores/as  de materias  han  sido muy  satisfactorias  y  se  destaca  la 
disponibilidad de los/as responsables de las materias para tratar de resolver las incidencias que pudiese haber.  
 

3.1.4.- Reuniones entre Coordinadores de Curso y Alumnos/as y Delegados/as de Curso 
En el caso de los/as estudiantes de 1º curso, se mantuvo una reunión con los delegados/as de 1º curso de las tres titulaciones el 15/03/2018 con 
objeto de conocer su parecer en cuanto al desarrollo de las materias que se impartieron durante el primer cuatrimestre de ese curso. De forma 
similar, el 21/06/2018 tuvo lugar una nueva reunión con los delegados/as de 1º curso para evaluar el desarrollo del curso. La respuesta de los/as 
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estudiantes ha sido muy positiva y únicamente constatan que la baja tasa de asistencia era atribuida a una falta de organización entre las actividades 
académicas y las de ocio, siendo conscientes del efecto perjudicial que esto tenía en su rendimiento.  
En cuanto al curso de 2º, tuvo lugar una reunión inicial de carácter informativo para conocer a los delegados/as de 2º y quedar pendientes de sus 
comentarios. En este sentido, se les requirió a los delegados/as un informe de las materias impartidas en el primer cuatrimestre en donde, para 
algunas materias, se pone en cuestión la  idoneidad de su impartición con carácter bimestral al tiempo que se felicita a algún profesor/a por su 
docencia. Este tipo de informes, tanto a profesorado responsable de materias como a los/as delegados/as, también fue solicitado en relación con 
las materias del segundo cuatrimestre sin que trascendiese nada relevante que mencionar, más allá de una cierta pasividad que el profesorado 
indica sobre el alumnado en relación con la asistencia a clase o de ciertos comportamientos no acordes con su edad, mientras que el alumnado 
critica en algunos casos las metodologías docentes empleadas.  
Aunque la comunicación con los/as delegados/as de los cursos de 3º fue continua a lo largo del cuatrimestre, al finalizar este la coordinadora de 3º 
mantuvo una reunión con los/as delegados/as de los tres Grados en las que se dejó patente la ausencia de incidencias en la organización de las 
materias, y las felicitaciones a una profesora por la organización y desarrollo de la materia que impartía. En relación con el segundo cuatrimestre, 
se siguió manteniendo una comunicación fluida con los delegados/as de 3º, a los que también se les solicitó el informe sobre esta segunda parte del 
año  académico.  En  este  caso,  únicamente  transcienden  algunas  incidencias  en  una  de  las  materias  pero  que  pudieron  ser  resueltas 
satisfactoriamente en un muy corto periodo de tiempo.  
La coordinadora de los cursos de 4º de los tres Grados mantuvo una reunión inicial (20/10/2017) con los delegados/as de estudiantes de cada curso 
y Grado con objeto de presentarse ella misma y abrir un canal de comunicación durante todo el curso. Así, al finalizar el primer bimestre indicaron 
algún problema con una materia en la que el procedimiento de contratación por parte de la UVIGO se ralentizó en exceso, llevando a perder parte 
de la cara docente de la misma, mientras que en otro caso las prácticas supusieron un desplazamiento del alumnado que conllevaba un coste que 
debieron asumir adicionalmente a la matrícula. Una nueva reunión con los/as delegados/as de 4º curso tuvo lugar el 07/02/2018, en este caso para 
valorar el funcionamiento del primer cuatrimestre del curso académico. Los informes elaborados por los/as delegados/as al respecto remarcan la 
idoneidad de disponer de una planta piloto o una finca de prácticas para complementar su formación en el caso de los Grados de Ingeniería Agraria 
y en Ciencia y Tecnología de los Alimentos. En cuanto al 4º curso de Ciencias Ambientales, como ya se comentó previamente, se alude a que el 
profesorado de Auditoría y Gestión Ambiental no se pudo incorporar hasta bien iniciado el bimestre y también se comenta alguna incidencia en las 
materias de Biodiversidad y Bioclimatología.  
Como en años anteriores, es de destacar el buen ambiente que en todo momento caracterizó las reuniones entre las coordinadoras de curso y los/as 
delegados/as de curso, siendo también consideradas estas reuniones como fructíferas.  
 

3.2. Outras accións de coordinación desenvolvidas 
Al inicio del curso académico 2017/18, se realizó un acto de presentación del alumnado nuevo (1º curso) en el que participó la coordinadora de 1º 
curso de  todos  los Grados que  se  imparten en  la  Facultad de Ciencias. Durante este acto,  la  coordinadora puso en antecedentes a  los nuevos 
estudiantes  en  relación  con  las  actividades  académicas,  la  localización  de  los  espacios  en  los  que  se  imparten  las  diferentes materias  (aulas, 
laboratorios), servicios a disposición de los/as estudiantes (biblioteca, sala de estudio/lectura, sala de ordenadores…), los medios de información 
(tablones de anuncios y página web) en los que se exponen horarios de prácticas, horarios de exámenes, convocatorias de becas, información sobre 
movilidad estudiantil, conferencias y jornadas de interés, etc, y se realiza una breve introducción al uso de la plataforma de teledocencia y cuáles 
son sus principales funciones,  la organización de  los grupos B  (seminarios) y C (prácticas). También se comenta  la necesidad de elegir,  lo antes 
posible, un/a delegado/a de curso para mantener un contacto directo y fluido con el profesorado y la coordinadora de 1º durante todo el curso. 
 
Además, especialmente para estudiantes de 3º y 4º curso de los diferentes Grados, la Coordinadora del curso de 4º y de la Coordinadora de Prácticas 
del centro (Raquel Rial) organizaron una reunión informativa (10/10/2017) para tratar el Reglamento de la Facultad de Ciencias para la realización 
del TFG llamando la atención sobre el cambio en el sistema de evaluación, que pasaría a ser en base a rúbricas. También se informó sobre las normas 
existentes para la realización de prácticas curriculares y extra‐curriculares, además de abrir una ronda de dudas y preguntas por parte del alumnado 
que se resolvieron en  la propia reunión. La reunión también sirvió como presentación de  las coordinadoras de 3º y 4º curso de  los tres Grados. 
Adicionalmente, el 18/10/2018 tuvo lugar una charla informativa (a cargo de la responsable de Movilidad de la Facultad de Ciencias, Julia Carballo) 
destinada a estudiantes de 2º, 3º y 4º curso. Los objetivos de esta sesión informativa fue orientar a los/as estudiantes sobre las diferentes opciones 
de movilidad y animarles a participar en ellas, poniendo en valor la misma como una experiencia personal y académica muy bien valorada entre 
los/as alumnos/as que las han disfrutado.  
Aparte de las citadas anteriormente, no se han realizado reuniones formales adicionales en la medida que, en respuesta a circunstancias puntuales, 
hubo reuniones discretas entre diferentes colectivos implicados (coordinadores/as, profesorado, delegados/as de alumnos/as) para darles solución. 
Así, por ejemplo, las coordinadoras de curso se reunieron para confeccionar un modelo homogéneo de informe para enviar a los/as coordinadores/as 
de materias y que plasmasen en él su parecer del discurrir de las materias que se imparten a lo largo del curso académico. También, a petición de la 
coordinadora de 4º  curso,  tuvo  lugar una  reunión a  la que asistieron  varios profesores/as de 3º  y 4º  cursos en donde,  entre otras  cuestiones, 
mostraron su preocupación por la baja asistencia del alumnado a las clases de teoría en varias materias. 
Ya durante el segundo cuatrimestre del curso 2017/2018, se organizó en la Facultad de Ciencias una mesa redonda en la que egresados/as de los 
tres Grados expusieron su experiencia de acceso al mercado laboral, tanto por cuenta propia como a través de empresas, asesorando al alumnado 
en cuanto a qué pautas o acciones sería oportuno llevar a cabo para complementar su formación y poder acceder al mercado de trabajo con mayores 
garantías de éxito. Los destinatarios de esta actividad han sido estudiantes de 3º y 4º curso, aunque la actividad estaba abierta a alumnado de otros 
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cursos. La buena aceptación del alumnado de esta actividad ha llevado al Equipo Decanal a incluirla como una de las actividades fijas que se realizan 
en la Facultad anualmente.  

 

IV. CONCLUSIÓNS 
 

Las reuniones y actividades de coordinación desarrolladas durante el curso 2017/2018 ha sido bastante satisfactorias y 

deben considerase de gran utilidad para el devenir de la actividad académica del Centro. La existencia de coordinación 

vertical y horizontal, donde aúnan esfuerzos los/as coordinadores/as de Grado, coordinadoras de curso y coordinadores/as 

de materias, contribuye a la efectividad de las reuniones y de las conclusiones y experiencias que de ellas se extraen. 

También es relevante fortalecer la participación del alumnado, a través de los/as delegados/as de curso, en cuanto a lo 

enriquecedor de sus perspectivas. Este aspecto, junto al proporcionado por el profesorado, contribuye a obtener una 

visión del desarrollo de las actividades académicas más integradora que beneficia la calidad de la docencia impartida en 

la Facultad de Ciencias. A pesar de ello, es necesario seguir insistiendo en mejorar la participación de todos los sectores 

implicados con la finalidad de mejorar, aún más, la coordinación en las enseñanzas a impartir. 

 

V. ANEXOS 
 
Para completar a información, poderanse achegar actas, guías ou documentos relativos á coordinación realizada 
no curso académico. 
 
Data: 27/02/2019 

Responsable do título: Juan Carlos Nóvoa Muñoz 

Sinatura: 

 



			
	
	

CONVOCATORIA DE REUNIÓN DE COORDINACIÓN 

Por orden de los Coordinadores de los tres Grados que actualmente se imparten en la Facultad de 
Ciencias, se convoca la asistencia a los Coordinadores de Curso de los tres Grados a la reunión abajo 
consignada con el fin de tratar los asuntos señalados en la orden del día. 

LUGAR: Sala de Juntas  

DÍA Y HORA: Día 4 de octubre, miércoles a las 10:30 h en segunda convocatoria 

Punto 1. Análisis del curso 2016-17 y planificación del curso 2017-18. 

Punto 2. Establecimiento de pautas/criterios para:  

- las elecciones de los delegados de curso  
- realización de los informes de coordinación 
- realización de los informes de los delegados de curso  

Punto 3. Distribución de actividades a desarrollar a lo largo del curso académico. 

Os agradeceríamos que asistieseis a la misma. 

Ourense a 29 de septiembre de 2017, 

 

 

Elena Martínez Carballo 
Secretaria de la Facultad de Ciencias 

 



   
 
 

REUNIÓN DE COORDINACIÓN DEL 04 DE OCTUBRE DE 2017 

Reunidos los coordinadores de Grado con los coordinadores de curso, así como el coordinador de calidad de 
la Facultad de Ciencias con el fin de tratar los asuntos señalados en la orden del día: 

Punto 1. Análisis del curso 2016-17 y planificación del curso 2017-18. 

Se analizan los informes del segundo cuatrimestre y se insiste a los coordinadores de la necesidad de 
hacer plasmar todas las incidencias planteadas a lo largo del cuatrimestre, de forma que puedan ser anexados 
estos informes al informe de coordinación de cada grado. En este sentido los coordinadores informan que a 
veces desconocen ciertos aspectos de los alumnos ya que acuden directamente a Decanato. Es lo que ha 
sucedido a finales de julio con la queja que presentaron los alumnos de CA y EA contra la asignatura de 
botánica. En este sentido, se acuerda en concienciar a los alumnos que primero deberían de resolverse los 
problemas y las quejas con los coordinadores de cada curso y luego con los coordinadores de grado. 

Además, la coordinadora de primer curso comenta la problemática existente con las primeras 
asignaturas que se imparten en los tres grados, y que son las asignaturas de geología y matemáticas, al cerrar 
los últimos plazos de matrícula en octubre. Esto hace que todos los años los profesores tengan conocimiento 
del número total de alumnos matriculados cuando acaban su periodo de docencia, con todo lo que ello 
implica. Por este motivo, se acurda tener una reunión con los mismos, para poder ofrecer a los alumnos que 
se matriculan en última instancia otras alternativas para poder superar dichas asignaturas. 

Se informa que está prevista la modificación de la evaluación de los TFGs por medio de rúbricas, que 
se están terminando de definir y que se aprobarán en comisión permanente próximamente. Está previsto que 
en la página web de la facultad a parezca un apartado exclusivo para TFG donde aparezca su normativa, el 
calendario establecido para su entrega y defensa, la rúbrica mediante la cual los alumnos serán evaluados y 
una tabla donde se recojan las áreas de conocimiento que ofertan TFG, con sus principales líneas de trabajo. 

El día 10 de octubre, martes a las 15:30h, está prevista la reunión de prácticas y de TFG, donde se 
hablará de los nuevos cambios al respecto.  

Punto 2. Establecimiento de pautas/criterios para:  

- las elecciones de los delegados de curso. Los coordinadores informan que están en 
dicho proceso.  

- realización de los informes de coordinación. Como se ha comentado con anterioridad, 
se insiste a los coordinadores sobre la necesidad de hacer plasmar todas las incidencias 
planteadas a lo largo del cuatrimestre, de forma que puedan ser anexados estos informes al 
informe de coordinación de cada grado. Que sean más completos. Se insiste en que se tenga 
un contacto más continuo con los coordinadores de asignatura y los delegados, incluso por 
medio de reuniones en las que se controlaría la asistencia a las mismas. Al menos 1 por 
cada cuatrismestre. De la misma forma, se acuerda mantener como mínimo tres reuniones 
de coordinación al año 

- realización de los informes de los delegados de curso. A este respecto es importante 
recordar a los alumnos que, desde Decanato, recibirán un diploma en el que constate su 
implicación como delegados de curso en el grado correspondiente para anexar en el CV y 
que por tanto se tiene que implicar en la realización de un informe completo.  



   
 
 

Punto 3. Distribución de actividades a desarrollar a lo largo del curso académico. 

Se comunica que próximamente se celebrarán dos jornadas, dentro de las actividades extraacadémicas, 
para las que existen bolsas de la Vicerrectoría del Campus de Ourense. 

La primera jornada se denomina “Concienciación de la problemática de la resistencia a los antibióticos” 
para la que se ha invitado a Victor Jimenez Cid, coordinador de la red SWI@Spain y/o personas vinculadas a 
esta red relacionada con la Sociedad Española de Microbiología y a la cual pertenece los profesores del 
Departamento de Biología Funcional y Ciencias de la Salud, y a Gaspar Pérez Martínez investigador IATA-
CSIC. 

La segunda de la Jornadas se denomina “Jornada de seguridad alimentaria” para las que se cuenta con 
la participación de Rosa Mª Urdiales Garmón Directora de la Agencia de Sanidad Ambiental y Consumo del 
Principado de Asturias, Miguel Prieto Maradona Catedrático de la Universidad de León y Avelino Álvarez 
Ordoñez Profesor Contratado Doctor de la Universidad de León. 

Además, se está planificando una reunión informativa para los alumnos sobre movilidad, que 
previsiblemente se celebrará el día 18 de octubre. 

Está previsto que durante el mes de octubre y noviembre se planifiquen las visitas a los colegios e 
institutos para promocionar la Facultad de Ciencias. 

Sin más asuntos a tratar se levanta la sesión a las 12:00 h. 

 

              Elena Martinez Carballo 
                        Secretaria 
 

 



			
	
	

CONVOCATORIA DE REUNIÓN DE COORDINACIÓN 

Por orden de los Coordinadores de los tres Grados que actualmente se imparten en la Facultad de 
Ciencias, se convoca la asistencia a los Coordinadores de Curso de los tres Grados a la reunión abajo 
consignada con el fin de tratar los asuntos señalados en la orden del día. 

LUGAR: Decanato  

DÍA Y HORA: Día 18 de enero, jueves a las 10:30 h en segunda convocatoria 

Punto Único. Planificación de los informes de coordinación del primer cuatrimestre del curso 2017-
18. 

Os agradeceríamos que asistieseis a la misma. 

Ourense a 10 de enero de 2018, 

 

 

Elena Martínez Carballo 
Secretaria de la Facultad de Ciencias 

 



   
 
 

 

REUNIÓN DE COORDINACIÓN DEL 4 DE ABRIL DE 2018 

Reunidos los convocados a las reunión de coordinación del día 4 de abril de 2018 a las 10:30 
h en segunda convocatoria en el salón de grados de la Facultad de Ciencias, según recomendación 
de la Comisión de Acreditación de los Grados, con los miembros relacionados en la hoja de firmas 
adjunta, para tratar los siguientes puntos del orden del día: 

Punto 1. Informes de coordinación del primer cuatrimestre del curso 2017-18. 

Punto 2. Evaluación de la organización académica (Bimestres). 

Punto 2. Comienza la reunión invirtiendo los asuntos a tratar por temas de calendario de los 
asistentes. D. Pedro Araujo (Coordinador de calidad) hace una introducción del punto. Expone 
que es  necesaria la evaluación de la organización académica en bimestres debido a que fue uno de 
los puntos aconsejados por la Comisión de Acreditación. El proceso de acreditación fue celebrado 
en el curso 2015/2016 y para futuras ocasiones es necesario que quede constancia de que los 
asuntos de organización académica del Centro sean tratados. El Coordinador de Calidad expone 
los motivos de la planificación en bimestres que rige los Grados vigentes en la Facultad de 
Ciencias, basado en el sistema americano.  

A continuación comienza la ronda de intervenciones: 

D. Lucas Lastra Pérez (Delegado de 4º curso de CA). Comenta que la organización bimestral en 
general es aceptada de forma positiva, aunque comenta que hay materias que deberían de tener 
más carga docente o incluso más asignaturas sobre alguna temática en particular y señala la de 
“Ecología”. Además señala la falta coordinación entre materias donde a veces se repite temario y 
donde encuentran que podría perderse tiempo innecesariamente.  

D. Martín Nóvoa Jorge (acude en representación a la Delegada de 2º curso de CA) señala que los 
alumnos de segundo de CA no han realizado ninguna crítica acerca de los bimestres y les parece 
positiva la existencia de los mismos. 

D. Andrés Pereira Salgueiro (Delegado de 3º curso de CyTA), D. Hiar Villar Costas (Delegado de 
4º curso de CyTA), Dña Angie Garrido Mubayed (Delegada de 2º curso de CyTA)y Dña Laura 
Vázquez Loureda (Delegada de 4º curso de EA) exponen opiniones comunes acerca de la 
necesidad de que coexistan asignaturas bimestrales y cuatrimestrales. Argumentan que hay 
asignaturas que deberían ser cuatrimestrales para facilitar su asimilación. Además D. Hiar Villar 
Costas y Doña Laura Vázquez Loureda hacen alusión a la necesidad de tener una planta piloto en 
el Centro y acceso a fincas experimentales para hacer trabajos de campo. Esta última destaca el 
estado lamentable que tiene el invernadero. 

Dña. Beatriz Cancho Grande (Coordinadora de 4º curso) por alusiones de los alumnos de que su 
asignatura debería ser cuatrimestral, expone las razones por las que ella también estaría a favor de 
que algunas asignaturas fuesen cuatrimestrales, ya que a veces no es posible adquirir las 
competencias necesarias en un bimestre, según de que asignatura se trate. 

Dña Mª José Pérez Álvarez (Coordinadora de 2º curso) manifiesta el mismo sentir y expone que 
ella también cree que dependiendo de la asignatura, se podrían realizar bimestres o cuatrimestres. 



   
 
 

Dña Carmen Seijo Coello (Coordinadora de 1º curso) en alusión al argumento empleado por los 
alumnos de que debería haber asignaturas cuatrimestrales para incrementar su carga, les explica 
que la carga docente de las materias es de 150 horas para todas y que el profesor tendría que 
ajustar los contenidos para poder ser impartidas en esas horas. Otra cosa diferente es que en 
determinados grados se quieran impartir más signaturas con contenidos similares 
(desdoblamiento de la asignatura de Ecología). Pero también admite que hay materias, que si se 
impartiesen en un cuatrimestre, habría conceptos que serían más fácilmente asimilables. 

D. Juan Carlos Nóvoa Muñoz (Coordinador de EA) refuerza lo expuesto por Doña Carmen Seijo. 
Expone que los bimestres tienen puntos débiles, pero superan los puntos fuertes que presentan 
frente a los cuatrimestres, sobretodo en lo referente a la organización de los alumnos. La 
organización de prácticas y exámenes es mucho más fácil con bimestres. Resalta el problema de 
organización de alumnos y profesores porque los contenidos se tienen que ajustar a esa carga. 
Recuerda que el paso de asignaturas anuales a cuatrimestrales también fue difícil y se consiguió. 

El D. Gil Garrote Velasco (Decano de la Facultad) explica que hay cuestiones planteadas que 
implicaría un cambio en el Plan de estudios como el que haya más asignaturas de “Ecología” y es 
muy complicado. En nuestro plan de estudios, todas las signaturas tienen 6 ECTS (siguiendo las 
directrices de la Universidad de Vigo) no deberían de ser así y alguno de estos problemas se 
evitaría, pero es muy complicado modificarlo. Añade que próximamente se realizarán los horarios 
y solicitará la colaboración de los delegados de curso para que participen también en su 
elaboración. 

En lo que respecta al invernadero, explica que no está listo pero finalmente se ha conseguido que 
se realice uno nuevo, con ayuda de una petición de infraestructuras. Como el diseño será nuevo 
demora más su ejecución pero se comenzará en breve. La Planta Piloto se ha solicitando año tras 
año, es una pelea que está presente y contenida en el primer programa de mandato del Rector 
Salustiano Mato de la Iglesia. Se realizó también una petición de infraestructuras hace dos años 
pero no fue concedida y hay compromiso de volver a solicitarla a Madrid y esperemos que se 
solucione. Para los graduados en Ciencias Ambientales y en Ingeniería Agraria, explica que hay 
un acuerdo con el INORDE para usar parcelas experimentales. Reconoce las carencias a nivel de 
Facultad que hay pero recuerda que no siempre está en nuestras manos solucionarlo. Informa que 
próximamente las asociaciones de ALTAGA y AGA tendrán próximamente sede en el Campus y 
que también sería una ocasión para que los alumnos de la Facultad se involucren en las mismas. 

Dña Sidonia Martínez Suarez (Coordinadora del Grado en CyTA) también cree que hay alguna 
asignatura que no se adapta a bimestre y tendría que modificarse a cuatrimestral. Manifiesta la 
dificultad que conlleva este cambio porque hay que mirar el conjunto de todas asignaturas para 
poder transformarlas, ya que siempre no es sencillo a nivel organizativo, sobretodo con 
asignaturas que comparten grados. Vuelve a resaltar la importancia que tiene que los alumnos 
manifiesten las inquietudes respecto a los temarios repetidos, para que la organización y el encaje 
de las asignaturas sea el más favorable. 

Punto 1. Comienza el turno de intervenciones Dña. Beatriz Cancho Grande. Comienza 
comentando las inquietudes generales de los alumnos de cuarto curso, entre las que destaca la 
necesidad de tener una planta piloto (solicitada por los alumnos de CyTA), acceso a fincas 
experimentales (alumnos de EA y CA), mayor implicación de algunos profesores en la parte 



   
 
 

práctica de las asignaturas que imparten,…Señala que todo ello está recogido en los informes que 
han presentado los alumnos. 

Respecto al profesorado explica que hay dos grupos de profesores, uno de ellos no han comentado 
nada especial y la marcha del cuatrimestre ha sido la adecuada, sin embargo el otro grupo de 
profesores manifiestan su malestar debido a varios aspectos: nivel de conocimiento del alumnado , 
que para ellos es escaso, baja asistencia a clase de manera regular, falta de organización del trabajo 
del alumno (se estudia al final y no hay trabajo gradual), no se usan las tutorías y solicitan que la 
Universidad tenga en cuenta el porcentaje de aprobados no sólo teniendo en cuenta el número de 
matriculados sino el de presentados o incluso el alumnado que acude a clases. Este segundo grupo 
de profesores, incluso sugiere la posibilidad de no dejar que todos los alumnos se presenten al 
examen o que la participación en las encuestas de valoración docente esté supeditada a los 
alumnos que asistan regularmente a las clases magistrales. 

Intervienen por el siguiente orden: 

Don Lucas Lastra Pérez argumenta que los alumnos no van a clase porque no les gusta la manera 
de impartir las clases de algunos profesores y cree que si en realidad, los profesores son 
funcionarios públicos, se debería de revisar su labor. Además comparte el temor de que los 
informes que se hacen por cuatrimestre sean públicos y puedan tener represalias. 

Doña Elena Martínez Carballo (Coordinadora del Grado de CA) destaca que hay algunos alumnos 
que no dan la oportunidad a los profesores de ver como imparten sus clases, como por ejemplo las 
asignaturas que se imparten a primera hora de la mañana. 

Don Andrés Pereira Salgueiro dice, que en general, los profesores de los dos primeros años de 
carrera se limitan a leer las presentaciones que suben a FAITIC. Hay clases que no sirven para 
nada porque sólo se cuentan anécdotas. Además expone que en las encuestas de los docentes los 
ítems evaluados, en su opinión, no serían los más adecuados. 

Don Juan Carlos Nóvoa Muñoz interviene para aclarar que los informes de coordinación que 
presentan los delegados son secretos y los profesores no lo ven. Pero insiste en la necesidad de 
que estos tienen que ser completos para que se pueda actuar al respecto, tanto para bien como 
para mal. 

Doña Inmaculada Franco Mantilla (Coordinadora de 3º curso). No añade nada más a lo 
comentado por la coordinadora de 4º curso. Sólo quiere resaltar que, en su opinión, la cercanía de 
la mayoría del profesorado del Centro es grande, que con el profesorado del Centro se puede 
hablar, cosa que en otras facultades no pasa. 

Doña Mª José Pérez Álvarez comenta los informes de los alumnos, sin destacar ninguna 
incidencia que haya sido recalcada por ellos. En lo que respecta al profesorado, señala que aunque 
los inicios del curso fueron duros, debido a alguna situación que se había producido en clase un 
poco desagradable, al final todo se ha reconducido. Los profesores vuelven a resaltar la baja 
asistencia y la falta de organización de los alumnos. 

Doña Carmen Seijo Coello lamenta la no asistencia de los delegados de 1º curso, y comenta 
principalmente dos cuestiones, una respecto de la matrícula que afecta a las asignaturas del primer 
bimestre. Este hecho es ajeno al Centro pero dentro de un par de años este hecho se solucionará 
porque los exámenes de acceso a la Universidad serán celebrados en otras fechas. Los profesores 



   
 
 

se quejan también de la baja asistencia a clase pero destacan, el buen comportamiento de los 
alumnos de primero comparado con otros años. El nivel, sin embargo, no es el esperado. Destaca 
que los alumnos de primero son un grupo heterogéneo que es difícil de homogeneizar. 

Con respecto a la no asistencia a clase, añade que ahora los alumnos están acostumbrados a que, si 
no van al examen y no preparan la asignatura, se les evalúa con un no presentado. Esta situación 
cambiaría si en el expediente apareciese un suspenso, como pasaba antiguamente. Además, 
recuerda a los alumnos que los profesores somos humanos y no sólo tenemos obligaciones 
docentes (somos PDI) que atender. 

Sin más asuntos a tratar se levanta la sesión a las 13:15 h. 

 

Ourense a 4 de abril de 2018, 

 

 

Elena Martínez Carballo 
Secretaria de la Facultad de Ciencias 
 



			
	
	

 

REUNIÓN DE COORDINACIÓN DE CALIDAD DEL 06 DE NOVIEMBRE DE 2017 

Reunidos los convocados a las reunión entre Coordinadores de Título y Coordinador de Calidad 
el día 6 de noviembre a las 10:00 h en segunda convocatoria en el Decanato de la Facultad de 
Ciencias, con los miembros relacionados en la hoja de firmas adjunta, para tratar el siguiente punto 
del orden del día: 

Punto Único. Revisión de los planes de mejora. 

Punto Único. Se revisan los planes de mejora propuestos para el curso 2015/16 (ANEXO I) 
comentando cada una de las acciones de mejora propuestas para los tres Grados y Másteres. Partiendo 
de esta evaluación, se acordaron los planes de mejora propuestos para el curso 2016/17 (ANEXO II) y 
que se incluirán en los informes correspondientes a dicho curso académico.  

 

Sin más asuntos a tratar se levanta la sesión a las 11:00 h. 

 

Ourense a 6 de noviembre de 2017, 

 

 

Elena Martínez Carballo 
Secretaria de la Facultad de Ciencias 
 



Accións de mellora * 
Grado 
CyTA Grado CA Grado EA Master 

CyTAAA
Master 

Nutrición 
Estado 

situación 
Estado 

situación 
Estado 

situación 
Estado 

situación 
Estado 

situación 

Mejora de la información publicada en la nueva página web X X 
Aplicación de los procedimientos de garantía de calidad por parte del  
profesorado X 

Campaña Encuestas X X X X 
Electrificación de las aulas y uso de ordenadores portátiles. X X 
Actualización de los datos del profesorado X 
Conseguir que un mayor número de alumnos alcancen el nivel de 
competencia necesario para superar dichas materias. X 

Potenciar la participación de los alumnos en el Plan de Acción Tutorial X 
Integración de alumnos con responsabilidad laboral X 
Jornadas con Asociaciones Profesionales X 

Plan de Acción Tutorial de la Facultad de Ciencias X X X 
Plan Promoción Titulación  X X 
Homogeneidad en los resultados y datos de las encuestas e índices en los 
diferentes curso X X X 

Ofertas de Plazas Públicas para los graduados en CyTA, CA X X 
Resultados actualizados X X X 
Ordenadores portátiles en las aulas X X X 
Estructura administrativa X X X 
Implicación en el SGC de todos los grupos de interés X X X 
Página web de la Facultad en servidor de la Universidad X X X 
Aumentar la participación en los programas de movilidad X X X 
Aumentar a valoración da planificación das ensinanzas por parte dos alumnos X 
Aumentar a atractividade da titulación X 
Aumentar o interés de todos os axentes polos SGC X 
Aumentar participación en proxectos de innovación didáctica X 
Aumentar a transperancia X 
Aumentar a información do Master X 
Optimización de traballos do persoal de servizos X 
Mellora Recursos materiais X 
Mellora seguridade e riscos laborais X 
Aumentar o grado de orientación do alumno X 
Mejora de las guías docentes X 
Procedimiento par analizar los resultados X 
Información de recursos materiales disponibles X 
Guías docentes en la web del titulo y del centro X 
Evaluación competencias X 
Mejora del SGIC X 
Información de resultados X 
Coordinación académica e institucional X 
Modificación de las competencias del TFM X 
Confusión terminología Profesionalizante X 

Plan de Mejoras Curso 15-16

ANEXO I



Desenvolvida  completamente 

Realizada parcialmente

Non comezada

Non procede 

CyTA =  Ciencia y Tecnología de los Alimentos 
CA = Ciencias Ambientales 
EA = Ingeniería Agraria 
CyTAAA = Ciencia y Tecnología Agroa Alimentaria Ambiental 



 Accións de mellora* Grado 
CyTA 

Grado 
CA 

Grado 
EA 

Master 
CyTAAA 

Master 
Nutrición 

Aportar evidencias de que el desarrollo de las diferentes actividades formativas, 
metodologías docentes y métodos de evaluación empleados son útiles para 
constatar si las competencias asociadas, en especial las trasversales, a cada 
materia se alcanzan por los estudiantes y si se consiguen los resultados de 
aprendizaje que se han recogido en la memoria de verificación del título y en las 
guías docentes. 

X X X 

Realizar encuestas alumnos de nuevo ingreso sobre adaptabilidad al centro y 
organización docente X X X 

Analizar la organización académica del centro con comisión específica y 
encuestas X X X 

Mejorar la Coordinación del Título Master CyTAAA X 

Analizar la CAM la mejora del plan de estudios, participando los grupos de 
interés, en su adaptación a las necesidades de la sociedad X 

Crear la figura de Coordinación de Orientación en Master CyTAAA X 

Desarrollo del Plan de Evaluación de la satisfacción de usuarias y usuarios X X X X X 

Adaptación de la página web, presencialidad de los tres idiomas, incrementar la 
transparencia de los titulos y mejorar la visibilidad académica de las materias X X X X X 

Mantener de forma visible la información que facilite a los alumnos la elección 
del TFG y TFM X X X X X 

Mantener las acciones de fomento de la movilidad de estudiantes X X X X X 
Realizar encuestas egresados sobre aspectos academicos y profesionales X X X X X 
Promocionar el SGC entre los grupos de interés X X X X X 
Actualización y mejora de los datos públicos de profesorado X X X X X 
Potenciar la participación del alumnado en las acciones del PAT X X X X X 
Fomentar la participación del profesorado en actividades de formación docente X X X X X 
Optimizar el trabajo y formación del PAS y su adaptación a las realidades de las 
titulaciones X X X X X 

Mejorar el cumplimiento y control de las Guías Docentes X X X X X 
Mejorar la Seguridad y Riesgos Laborales X X X X X 

* Tódalas accións de mellora incorporaraste no sistema unificado e centralizado para a xestión de accións de
mellora

Plan de Mejoras Curso 17-18

ANEXO II



			
	
	

 

REUNIÓN DE COORDINACIÓN DE CALIDAD DEL 22 DE FEBRERO DE 2018 

Reunidos los convocados a las reunión entre Coordinadores de Título y Coordinador de Calidad 
el día 22 de febrero a las 12:00 h en segunda convocatoria en el Decanato de la Facultad de Ciencias, 
con los miembros relacionados en la hoja de firmas adjunta, para tratar el siguiente punto del orden 
del día: 

Punto Único. Discusión sobre las nuevas fichas de los planes de mejora. 

Punto Único. En los informes de seguimiento se establecen unas fichas pero no en los informes de 
revisión por la Dirección. Se ha optado por emplear un modelo de planes de mejora similar a los 
anteriores existentes. 

 

Sin más asuntos a tratar se levanta la sesión a las 12:205 h. 

 

Ourense a 22 de febrero de 2018, 

 

 

Elena Martínez Carballo 
Secretaria de la Facultad de Ciencias 
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